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______ 

 

 

van 
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Voormiddag 

 

______ 

 

 

 

 

L'échange de vues et la discussion des questions 

jointes sont ouverts à 10 h 54 par Mme Kristien 

Van Vaerenbergh et M. Ortwin Depoortere, 

présidents. 

 

De gedachtewisseling en de behandeling van de 

toegevoegde vragen vangen aan om 10.54 uur. De 

vergadering wordt voorgezeten door 

mevrouw Kristien Van Vaerenbergh en de 

heer Ortwin Depoortere. 

 

01 Échange de vues sur l'escalade de la violence 

liée à la drogue à Anvers et questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "La crise sécuritaire à 

Anvers (diverses attaques à Borgerhout, 

Hoboken et à la gare centrale)" (55029729C) 

- Stefaan Van Hecke à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

communication dans le cadre de la saisie de 

stupéfiants" (55029739C) 

- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le trafic de drogue dans les 

grandes villes et ses conséquences" (55029740C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "L'approche administrative de la 

criminalité et l'appel de plusieurs bourgmestres" 

(55029776C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "La protection de 

l'ordre public par des mesures urgentes de lutte 

contre la guerre de la drogue" (55029784C) 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La lutte contre 

les violences liées à la drogue" (55029785C) 

01 Gedachtewisseling over de escalatie van het 

drugsgeweld in Antwerpen en toegevoegde 

vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De veiligheidscrisis in Antwerpen (diverse 

aanslagen in Borgerhout, Hoboken en centraal 

station)" (55029729C) 

- Stefaan Van Hecke aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De communicatie over de inbeslagname 

van drugs" (55029739C) 

- Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De drugshandel in de grote steden en de 

gevolgen ervan" (55029740C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De administratieve benadering van criminaliteit 

en de oproep van verschillende burgemeesters" 

(55029776C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bescherming van de openbare orde via 
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- Marijke Dillen à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le coût du 

démantèlement des décharges toxiques des 

laboratoires de drogues" (55029819C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "Le déversement 

sauvage des déchets chimiques de labos de 

drogues en Hesbaye" (55029820C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le rôle de la Protection civile 

dans le démantèlement des labos de drogue" 

(55029967C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le renforcement de la PJF pour 

lutter contre le trafic de drogue" (55029968C) 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La consommation de drogues à 

la police" (55029976C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La lutte contre le trafic de drogue 

et l'approche administrative" (55029984C) 

- Ahmed Laaouej à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La lutte contre la criminalité 

organisée" (55029994C) 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'approche 

adoptée à l'égard des consommateurs de 

drogues" (55030001C) 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "L'approche administrative" 

(55030013C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

coopération judiciaire internationale pour lutter 

contre le trafic de stupéfiants" (55030014C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La 

réglementation de la consommation de cannabis 

pour lutter contre le trafic de drogues" 

(55030015C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le classement 

sans suite d’une affaire sur deux en matière de 

stupéfiants" (55030016C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le phénomène des "Uber-coke"" 

(55030018C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coopération policière 

dringende maatregelen in de aanpak van de 

drugsoorlog" (55029784C) 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De aanpak van 

drugsgerelateerd geweld" (55029785C) 

- Marijke Dillen aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De kostprijs 

van het ontmantelen van toxische stortplaatsen 

van druglabs" (55029819C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het storten van chemisch afval van druglabo’s 

in Haspengouw" (55029820C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De rol van de Civiele Bescherming bij het 

opruimen van drugslabs" (55029967C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De versterking van de FGP om drugshandel aan 

te pakken" (55029968C) 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het druggebruik binnen de politie" (55029976C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De strijd tegen de drugshandel en de 

bestuurlijke handhaving" (55029984C) 

- Ahmed Laaouej aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De strijd tegen de georganiseerde misdaad" 

(55029994C) 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De aanpak van 

drugsgebruikers" (55030001C) 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bestuurlijke handhaving" (55030013C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De 

internationale justitiële samenwerking in de strijd 

tegen de drugshandel" (55030014C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De regulering 

van het cannabisgebruik als maatregel in de 

strijd tegen de drugshandel" (55030015C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De sepositie 

van één drugszaak op twee" (55030016C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 



CRABV 55 COM 871 14/09/2022  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

3 

internationale pour lutter contre le trafic de 

stupéfiants" (55030019C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La poursuite du renforcement de 

la police judiciaire fédérale" (55030020C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La sécurité des habitants des 

grandes villes contre la violence liée au trafic de 

drogues" (55030021C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coordination de la lutte contre 

la criminalité liée à la drogue" (55030022C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le recrutement à la police 

judiciaire fédérale" (55030025C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les actions concrètes dans la 

lutte contre la violence liée à la drogue" 

(55030026C) 

- Stefaan Van Hecke à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'infiltration 

d'organisations criminelles dans plusieurs types 

de secteurs" (55030031C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La loi sur l’approche 

administrative communale pour lutter contre le 

trafic de drogues" (55030032C) 

- Sophie Rohonyi à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le plan 

d’action fédéral de lutte contre la criminalité liée à 

la drogue "Stroomplan XXL"" (55030033C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les causes de la recrudescence 

de la criminalité liée à la drogue et les solutions 

éventuelles" (55030036C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coopération et la coordination 

concernant la lutte contre la criminalité liée à la 

drogue (I)" (55030037C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La coopération et la coordination 

concernant la lutte contre la criminalité liée à la 

drogue (II)" (55030039C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La politique à l'égard des 

policiers dont il s'avère qu'ils ont consommé des 

substances" (55030040C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Drugs geleverd aan huis" (55030018C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De internationale politiële samenwerking in de 

strijd tegen de drugshandel" (55030019C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De verdere versterking van de federale 

gerechtelijke politie" (55030020C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bescherming van de inwoners van grote 

steden tegen drugsgerelateerd geweld" 

(55030021C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De coördinatie van de strijd tegen 

drugsgerelateerde criminaliteit" (55030022C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De rekrutering bij de federale gerechtelijke 

politie" (55030025C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De concrete actie tegen drugsgerelateerd 

geweld" (55030026C) 

- Stefaan Van Hecke aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De infiltratie van criminele organisaties in 

allerlei sectoren" (55030031C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De wet betreffende de gemeentelijke bestuurlijke 

handhaving en de strijd tegen de drugshandel" 

(55030032C) 

- Sophie Rohonyi aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het federale 

actieplan 'Stroomplan XXL' tegen de 

drugsgerelateerde criminaliteit" (55030033C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De oorzaken van en de mogelijke oplossingen 

voor het toegenomen drugsgeweld" (55030036C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De samenwerking en coördinatie bij de aanpak 

van drugscriminaliteit (I)" (55030037C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 
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(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "La situation 

concernant le projet de loi relatif à l'application 

de sanctions administratives" (55030044C) 

 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De samenwerking en coördinatie bij de aanpak 

van drugscriminaliteit (II)" (55030039C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het beleid ten aanzien van politiemensen die 

betrapt worden op middelengebruik" (55030040C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De stand van zaken van het wetsontwerp inzake 

bestuurlijke handhaving" (55030044C) 

 

01.01  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Je souhaite renvoyer à l'exposé tenu 

en commission mixte du 15 juin sur l'incidence de la 

criminalité organisée et la politique 

gouvernementale, dans la foulée des auditions qui 

ont clairement mis en évidence le manque de 

capacité opérationnelle au sein de la police 

judiciaire fédérale (PJF). Ces dernières années, 

l'incidence perturbatrice de la grande criminalité 

organisée, souvent liée au trafic de cocaïne via le 

port d'Anvers, n'a fait qu'augmenter. Mon exposé 

précédent relevait déjà quatre points névralgiques: 

la capacité, l'attractivité, la prévisibilité et l'efficacité. 

 

 

La capacité a été fortement hypothéquée par le 

nombre élevé d'enquêtes de grande envergure 

menées dans le cadre de l'opération Sky ECC. Au 

6 septembre, il s'agissait de pas moins de 

499 dossiers; jusqu'à cette date, 1 239 personnes 

ont été arrêtées et des saisies d'une valeur 

supérieure à 84 millions d'euros ont été effectuées. 

La mobilisation totale de la PJF s'élève 

actuellement à plus de 1,5 million d'heures, soit 

1 230 ETP. 

 

01.01 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Ik wil verwijzen naar de uiteenzetting 

in de gemengde commissie van 15 juni over de 

impact van de georganiseerde criminaliteit en het 

regeringsbeleid, in het verlengde van de 

hoorzittingen waarin het gebrek aan inzetbare 

capaciteit bij de federale gerechtelijke politie (FGP) 

duidelijk was geworden. De ondermijnende impact 

van de zware georganiseerde criminaliteit, vaak 

gelinkt aan de cocaïnezwendel via de Antwerpse 

haven, is de jongste jaren enkel toegenomen. In de 

vorige toelichting wees ik al op vier pijnpunten: de 

capaciteit, de attractiviteit, de voorspelbaarheid en 

de effectiviteit.  

 

De capaciteit werd zwaar gehypothekeerd door het 

grote aantal omvangrijke onderzoeken die 

voortvloeiden uit de operatie Sky ECC. Op 

6 september gaat het om niet minder dan 

499 dossiers, tot die datum werden 1.239 personen 

gearresteerd en er werd voor meer dan 

84 miljoen euro in beslag genomen. De totale inzet 

van de FGP bedraagt op dit moment meer dan 

1,5 miljoen uren, of 1.230 vte's.  

 

(En français) Il manque aussi d'enquêteurs qualifiés 

spécialisés, non par absence de ressources mais 

du fait d'un manque d'attractivité. Les postes 

vacants d'informaticiens, d'analystes et 

d'enquêteurs EcoFin n'ont pas ou peu été pourvus.  

 

(Frans) Er is ook een tekort aan gekwalificeerde 

gespecialiseerde rechercheurs, niet door een 

gebrek aan middelen, maar omdat het beroep 

onvoldoende aantrekkelijk is. De vacatures voor 

informatici, analisten en rechercheurs voor het 

EcoFin-team raken niet of nauwelijks vervuld. 

 

Une autre cause est le manque de prévisibilité dans 

le budget du pilier judiciaire. Le directeur général de 

ce pilier n'était pas en mesure de traduire sa vision 

en pratique parce qu'il manquait de 

renseignements.  

 

Een andere oorzaak is het gebrek aan 

voorspelbaarheid van de begroting voor de 

gerechtelijke pijler. De directeur-generaal van die 

pijler kon zijn visie niet in de praktijk omzetten bij 

gebrek aan gegevens.  

 

(En néerlandais) La question se pose de savoir si le 

personnel de police, dont les effectifs ont augmenté 

de plus de 20 % au fil des 16 dernières années, est 

mobilisé efficacement. 

(Nederlands) De vraag rijst of het politiepersoneel, 

dat de jongste 16 jaar met meer dan 20 % is 

toegenomen, wel effectief wordt ingezet.  
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(En français) Mme Verlinden fournira la réponse du 

gouvernement. 

 

Nous renforçons la police fédérale, y compris la 

police judiciaire. La police fédérale doit travailler sur 

l'attractivité des PJF déficitaires. Les campagnes de 

promotion de notre image sont nécessaires mais il 

faut aussi d'autres mesures, sans concurrence 

malsaine avec la police locale. La police fédérale a 

un plan à cet égard. 

 

 

 

 

La décision du Conseil des ministres du 17 juin a 

donné au directeur général, M. Snoeck, la 

prévisibilité dont il avait besoin, en fixant les 

orientations pour le reste de la législature. 

 

 

Enfin, un exercice interne d’efficacité a été entamé 

au sein de la police fédérale et au ministère public. 

Nous voulons mettre en place une architecture de 

sécurité appropriée et offrir un meilleur service aux 

citoyens: moins de compartimentage, davantage de 

coopération et de spécialisation et un 

accroissement d’échelle. Nous avons demandé des 

propositions concrètes aux autorités policières et 

judiciaires, d'ici la fin de l'année. 

 

(Frans) Mevrouw Verlinden zal het antwoord van de 

regering geven. 

 

De federale politie, met inbegrip van de 

gerechtelijke politie, wordt versterkt. De federale 

politie moet de FGP's die met een personeelstekort 

kampen aantrekkelijker maken. Er moeten 

campagnes op touw gezet worden om ons imago te 

verbeteren, maar er moeten ook andere 

maatregelen genomen worden, zonder dat daardoor 

ongezonde concurrentie met de lokale politie 

ontstaat. De federale politie heeft hiervoor een plan 

ontwikkeld. 

 

De beslissing van de ministerraad van 17 juni heeft 

de directeur-generaal, de heer Snoeck, de nodige 

voorspelbaarheid geboden, want daarin zijn de 

beleidsvoornemens voor de rest van de legislatuur 

vastgelegd.  

 

Tot slot werd er een interne efficiëntieoefening 

aangevat bij de federale politie en bij het openbaar 

ministerie. We willen een gepaste 

veiligheidsarchitectuur tot stand brengen en de 

burgers een betere dienstverlening bieden: minder 

verzuiling, meer samenwerking en specialisatie, en 

schaalvergroting. We hebben de politionele en 

justitiële autoriteiten gevraagd concrete voorstellen 

te formuleren tegen het einde van het jaar. 

 

(En néerlandais) Le renforcement de la police 

fédérale par du personnel spécialisé constitue un 

facteur critique de succès pour le Stroomplan XXL 

dans sa nouvelle mouture. Celui-ci fait partie d'un 

plan national de lutte contre la criminalité liée aux 

drogues. Le nouveau plan est basé sur une 

évaluation scientifique du premier Stroomplan par 

l'université de Gand, qui a donné lieu à une 

évaluation du processus et à l'élaboration d'une 

note politique. L'évaluation du processus a 

débouché sur un aperçu non exhaustif des résultats 

et des problèmes, tandis que la note politique définit 

les ingrédients essentiels de la stratégie à adopter, 

à savoir mettre en place une structure de 

coordination pour permettre une approche qui soit 

axée sur l'ensemble de la chaîne. Dans ce 

contexte, tous les acteurs concernés fourniraient les 

capacités politiques et opérationnelles nécessaires 

et partageraient un maximum d'informations entre 

eux. 

 

(Nederlands) De versterking van de federale politie 

met het juiste gespecialiseerde personeel is een 

kritieke succesfactor voor het vernieuwde 

Stroomplan XXL, dat onderdeel is van een nationaal 

plan tegen drugsgerelateerde criminaliteit. Het 

nieuwe plan stoelt op een wetenschappelijke 

evaluatie van het eerste Stroomplan door de 

Universiteit Gent, die resulteerde in een 

procesevaluatie en een beleidstekst. De 

procesevaluatie geeft een niet-exhaustief overzicht 

van de resultaten en knelpunten, de beleidstekst 

definieert de cruciale ingrediënten voor de aanpak: 

een regie of coördinatie om een ketengerichte 

aanpak mogelijk te maken, waarbij alle relevante 

actoren in de nodige beleidsmatige en operationele 

capaciteit voorzien en maximaal informatie delen 

met elkaar.  

 

Le dossier Sky ECC et son approche ont constitué 

la base du Stroomplan XXL. De plus, il s'agit d'un 

plan évolutif, qui est en constante évolution. De 

nombreux éléments ont déjà été approuvés ou sont 

en cours d'exécution: il n'est pas question de 

politique qui se borne à faire des effets d'annonce. Il 

Sky ECC en de aanpak ervan hebben de basis 

gevormd voor het Stroomplan XXL. Bovendien is 

het een evolutief plan, dat voortdurend in 

ontwikkeling is. Vele elementen zijn al goedgekeurd 

of in uitvoering en er is dus geen sprake van 

aankondigingspolitiek. Het gaat evenmin om 
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ne s'agit pas non plus d'une politique opportuniste: 

nous n'avons pas attendu les récents faits de 

violence, mais ceux-ci soulignent la nécessité de 

faire preuve d'une vigilance continue. Cette année, 

60 faits de violence graves ont déjà été commis à 

Anvers, principalement en août. La violence est 

utilisée pour faire chanter les bandes concurrentes, 

pour dénoncer certaines personnes à la police ou 

dans le cadre d'un règlement de comptes. 

 

La PJF et le parquet examinent systématiquement 

les faits, et l'on a procédé à de nombreuses 

arrestations et interpellations. Les auteurs sont 

souvent de jeunes désœuvrés d'origine antillaise ou 

surinamaise. Ils sont souvent contrôlés depuis 

l'étranger. 

 

Ces faits de violence semblent être une réaction 

aux progrès décisifs qui ont été engrangés dans le 

dossier Sky ECC et qui ont perturbé le 

fonctionnement du réseau des bandes criminelles 

et ont parfois entraîné un vide, que de nouvelles 

bandes tentent de combler. 

 

stroomstootpolitiek: we hebben niet gewacht op de 

recente geweldincidenten, maar die wijzen er wel op 

dat we voortdurend waakzaam moeten zijn. Dit jaar 

deden zich in Antwerpen al 60 zware 

geweldincidenten voor, met het zwaartepunt in 

augustus. Het geweld wordt gebruikt om 

concurrerende bendes af te dreigen, om bepaalde 

personen te verklikken aan de politie of als 

afrekening.  

 

De feiten worden telkens onderzocht door de FGP 

en het parket en er werden heel wat arrestaties en 

aanhoudingen verricht. De uitvoerders zijn vaak 

jonge loopjongens, niet zelden van Antilliaanse of 

Surinaamse afkomst. Vaak worden ze aangestuurd 

vanuit het buitenland.  

 

Die geweldfeiten lijken het gevolg te zijn van de 

doorbraken in de zaak Sky ECC, die de criminele 

verhoudingen hebben verstoord en soms tot een 

vacuüm hebben geleid, dat nieuwe bendes trachten 

in te vullen.  

 

La police et la justice anversoises méritent d'être 

félicitées pour leurs efforts incessants dans la lutte 

contre le trafic de cocaïne, la consommation de 

drogues, mais aussi contre la corruption, le 

blanchiment d'argent et la violence liée à la drogue. 

 

Des articles de presse ont appelé à une 

communication systématique sur les drogues 

saisies afin de couper court aux soupçons de vol 

d'une bande criminelle par une autre. La 

communication entre le ministère public et la presse 

est régie par une directive de 2019. Le parquet 

d'Anvers, qui mène une politique de communication 

transparente et proactive, se concerte avec la police 

et les douanes sur la communication relative aux 

saisies. Toutefois, sur cet aspect, il faut également 

tenir compte d'autres éléments, tels que le secret 

de l'enquête. Si cela peut s'avérer utile, par 

exemple pour prévenir de nouvelles violences, un 

communiqué de presse peut être publié. 

 

De Antwerpse politie en justitie verdienen alle lof 

voor hun niet-aflatende inzet om cocaïnesmokkel, 

dealen, het gebruik van drugs maar ook corruptie, 

witwassen en drugsgerelateerd geweld te 

bestrijden. 

 

In de pers werd ervoor gepleit om systematisch te 

communiceren over in beslag genomen drugs, 

zodat vermoedens van de ene criminele bende dat 

ze door een andere bende zouden zijn bestolen, de 

kop worden ingedrukt. De communicatie tussen het 

openbaar ministerie en de pers is geregeld in een 

richtlijn uit 2019. Het Antwerpse parket, dat een 

politiek van transparante en proactieve 

communicatie voert, overlegt met de politie en de 

douane over de communicatie inzake 

inbeslagnames. Daarbij moet echter ook rekening 

worden gehouden met andere elementen, zoals het 

geheim van het onderzoek. Als het zinvol is, 

bijvoorbeeld om nieuw geweld te voorkomen, kan er 

een persbericht worden verspreid. 

 

(En français) Tous les rapports montrent que le 

trafic de cocaïne peut rapporter énormément 

d'argent. Il est donc faux de dire qu'on peut gagner 

la guerre contre la drogue. Nous prétendons 

contrôler le trafic en épuisant le modèle de revenus 

criminels afin de réduire ses effets nocifs, la 

corruption, le blanchiment d'argent et la violence.  

 

 

Nous avons tiré les leçons du Stroomplan de 2017 

évalué par l'université de Gand: les services 

n'étaient pas prêts pour cette coopération et la régie 

(Frans) Uit alle verslagen blijkt dat de handel in 

cocaïne enorm veel geld kan opbrengen. Het is dan 

ook verkeerd te stellen dat we de oorlog tegen 

drugs kunnen winnen. We willen de handel 

beheersen door het criminele verdienmodel uit te 

putten, teneinde de schadelijke effecten ervan, de 

corruptie, het witwassen van geld en het geweld te 

verminderen. 

 

We hebben lessen getrokken uit het Stroomplan 

van 2017, dat door de Universiteit Gent geëvalueerd 

werd: de diensten waren niet klaar voor die 
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était mal définie. Néanmoins, nous continuerons de 

miser sur la bonne coopération des services, sans 

en créer un nouveau qui risquerait de mener des 

combats d'arrière-garde et que ne recommande pas 

non plus l'évaluation. Le dossier Sky ECC a obligé 

la police et la Justice à coopérer. C'est l'occasion de 

renouveler le Stroomplan XXL.  

 

samenwerking en de afspraken over de regie waren 

onduidelijk. Toch zullen we blijven inzetten op de 

goede samenwerking van de diensten, zonder een 

nieuwe dienst te creëren, want dat zou tot 

achterhoedegevechten kunnen leiden en het was 

ook geen aanbeveling in het kader van de evaluatie. 

Het Sky ECC-dossier heeft politie en justitie tot 

samenwerking gedwongen. Dit is de gelegenheid 

voor een vernieuwd Stroomplan XXL. 

 

(En néerlandais) Le procureur portuaire pilotera la 

concertation en vue d'atteindre les objectifs du 

Stroomplan. Une évaluation réalisée par l'université 

de Gand révèle en effet que le ministère public est 

le mieux placé pour assurer ce rôle de gestion dans 

la perspective d'une lutte soutenue contre la 

criminalité liée à aux drogues dans le port sur les 

plans stratégique, tactique et opérationnel. Ce rôle 

n'est donc plus exercé par le directeur judiciaire de 

la PJF d'Anvers. 

 

Les navires à haut risque provenant d'Amérique du 

Sud et centrale peuvent être reçus sur les deux 

rives du port d'Anvers. En fonction du lieu de 

constatation des faits, le parquet compétent sur le 

plan territorial sera celui d'Anvers ou celui de 

Flandre orientale. Dans ce domaine également, le 

parquet d'Anvers se verra confier le leadership 

étant donné que le parquet est l'organe qui a la 

meilleure connaissance du phénomène et du 

terrain. Par ailleurs, la PJF d'Anvers est chargée 

depuis des années, au même titre que la police de 

la navigation, d'assurer l'appui policier spécialisé 

dans l'ensemble de la zone portuaire. La 

centralisation des dossiers de stupéfiants liés au 

port contribue également à mettre en place une 

unité de commandement. En outre, une 

centralisation des enquêtes au parquet et au 

tribunal d'Anvers offre également des avantages sur 

le plan opérationnel pour la PJF d'Anvers, par 

exemple en ce qui concerne le transfèrement de 

détenus ou la création de points de contact fixes. 

 

(Nederlands) Om de doelstellingen van het 

Stroomplan te bereiken zal de havenprocureur het 

overleg aansturen. Uit de evaluatie van de UGent 

blijkt immers dat het openbaar ministerie het best 

geplaatst is om de regierol op zich te nemen in een 

doorgedreven aanpak van de havengerelateerde 

drugscriminaliteit op strategisch, tactisch en 

operationeel niveau. Die rol wordt dus niet langer 

door de gerechtelijk directeur van de 

FGP Antwerpen uitgeoefend. 

 

Risicovolle zeeschepen uit Zuid- en Midden-

Amerika kunnen zowel op de Antwerpse rechter- als 

linkeroever aanmeren. Afhankelijk van de plaats 

van een vaststelling, is het parket van Antwerpen of 

dat van Oost-Vlaanderen territoriaal bevoegd. Ook 

hier krijgt het Antwerpse parket de regie in handen, 

aangezien dat parket het fenomeen en het terrein 

het beste kent. Bovendien staat de FGP Antwerpen 

samen met de scheepvaartpolitie al jaren in voor de 

gespecialiseerde politiezorg in het hele 

havengebied. Het centraliseren van 

havengerelateerde drugsdossiers draagt ook bij aan 

de eenheid van commando. Daarnaast heeft een 

centralisatie van de onderzoeken bij het parket en 

de rechtbank van Antwerpen ook operationele 

voordelen voor de FGP Antwerpen, bijvoorbeeld 

voor de overbrenging van gevangenen of de creatie 

van vaste aanspreekpunten. 

 

Un point de contact unique facilite également la 

communication avec les autres partenaires 

administratifs et privés. Enfin, la centralisation 

favorise le développement de l'expertise des juges 

d'instruction et des juges du fond anversois et 

conduit à une politique pénale uniforme, ce qui est 

important pour l'unité de la jurisprudence et la 

sécurité juridique. Le parquet fédéral sera impliqué, 

notamment en termes de coopération 

internationale. 

 

Concrètement, cette coopération sera définie dans 

un protocole entre les procureurs généraux 

compétents d'Anvers et de Flandre orientale. Ce 

protocole se joint ainsi à la suite d'un protocole de 

Eén aanspreekpunt vergemakkelijkt ook de 

communicatie met andere bestuurlijke en private 

partners. Ten slotte bevordert de centralisatie de 

opbouw van expertise bij de Antwerpse 

onderzoeksrechters en bodemrechters en leidt ze 

tot een uniform strafrechtelijk beleid, wat van belang 

is voor de eenheid van rechtspraak en de 

rechtszekerheid. Het federaal parket zal hierbij 

worden betrokken, vooral op het vlak van 

internationale samenwerking. 

 

Concreet zal deze samenwerking worden 

vastgelegd in een protocol tussen de bevoegde 

procureurs-generaal van Antwerpen en Oost-

Vlaanderen. Daarmee sluit dit protocol aan op een 
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2011, dans lequel la PJF d'Anvers était chargée de 

prendre en charge toutes les enquêtes relatives au 

trafic de cocaïne – y compris sur la Linkeroever. 

 

 

Le parquet d'Anvers se voit également doté de 

capacité supplémentaire. Dans le cadre de 

l'enquête Sky ECC, nous avons déjà pu recruter 

61 collaborateurs supplémentaires pour le parquet 

et le siège au début de l'année 2021. En 2023, nous 

fournirons des magistrats de parquet 

supplémentaires au parquet afin de lui permettre de 

remplir de manière optimale son rôle de 

coordination. Nous fournirons également des 

moyens supplémentaires au tribunal de première 

instance d'Anvers en 2023 pour le recrutement de 

magistrats et de personnel de soutien 

supplémentaires aux fins de l'installation d'un local 

conçu pour l'entreposage de drogues 

supplémentaires. 

 

protocol uit 2011, waarin de FGP Antwerpen de 

opdracht kreeg alle vaststellingen inzake 

cocaïnezwendel – ook op Linkeroever – voor haar 

rekening te nemen. 

 

Het Antwerpse parket krijgt ook extra capaciteit. In 

het kader van het onderzoek Sky ECC konden we 

begin 2021 reeds 61 bijkomende medewerkers 

aanwerven voor het parket en de zetel. In 2023 

zullen we in extra parketmagistraten voorzien opdat 

het parket zijn regierol optimaal zou kunnen 

vervullen. Ook geven we in 2023 bijkomende 

middelen aan de rechtbank van eerste aanleg van 

Antwerpen voor de aanwerving van extra 

magistraten en ondersteunend personeel, zodat 

een extra drugkamer kan worden geïnstalleerd. 

 

En effet, la chambre correctionnelle anversoise est 

confrontée à une charge de travail très importante 

en raison de la problématique de la drogue, non 

seulement quantitativement mais également 

qualitativement. Il s'agit souvent de dossiers 

complexes dans un contexte tendu. À cet égard, 

l'on veille aussi à la sécurité du personnel judiciaire. 

 

Le Stroomplan XXL porte sur trois axes: la 

probabilité de succès, la probabilité d'arrestation et 

la probabilité de sanction. 

 

Pour réduire la probabilité de succès des criminels, 

nous allons améliorer la sécurisation de nos ports. 

Le 14 juillet, la Chambre a adopté une modification 

du Code belge de la Navigation en matière de 

sûreté maritime. Désormais, les ports devront se 

conformer à certaines normes et à certains 

standards de sûreté et les incriminations 

nécessaires sont également prévues pour 

empêcher tout accès non autorisé au port. La 

modification légale permettra aux secteurs privé et 

public d'échanger des informations sur une plate-

forme sécurisée. Cette modification légale, qui est 

en réalité une loi relative à l'application de sanctions 

administratives dans les ports, entrera en vigueur 

début 2023. L'interdiction de port approuvée l'année 

dernière permet d'ores et déjà d'interdire aux 

trafiquants de drogue l'accès aux ports pour une 

durée maximale de 20 ans. Elle peut être imposée 

comme peine autonome pour les infractions à la loi 

sur les stupéfiants et à la loi relative à la sûreté 

maritime. Il peut s'agir d'une interdiction de lieu, 

mais également d'une interdiction professionnelle. 

 

De Antwerpse correctionele kamer kampt vanwege 

de drugsproblematiek immers met een heel zware 

werklast, niet alleen kwantitatief maar ook 

kwalitatief. Vaak gaat het immers om complexe 

zaken in een gespannen context. Daarbij wordt ook 

gewaakt over de veiligheid van het gerechtelijk 

personeel. 

 

Het Stroomplan XXL focust op drie assen: de 

slaagkans, de pakkans en de strafkans.  

 

 

Om de slaagkans van criminelen te verkleinen, 

gaan we onze havens beter beveiligen. Op 14 juli 

heeft de Kamer een wijziging van het Belgisch 

Scheepvaartwetboek inzake maritieme beveiliging 

goedgekeurd. Voortaan moeten havens aan 

bepaalde beveiligingsnormen en -standaarden 

voldoen en zijn er ook strafbaarstellingen om te 

vermijden dat onbevoegden toegang krijgen tot de 

haven. Dankzij de wetswijziging zullen de private en 

publieke sector via een beveiligd platform informatie 

kunnen uitwisselen. Deze wetswijziging – eigenlijk 

een wet op de bestuurlijke handhaving in de havens 

– zal begin 2023 in werking treden. Het vorig jaar 

goedgekeurde havenverbod maakt het reeds 

mogelijk om veroordeelde drugscriminelen voor een 

maximale termijn van 20 jaar de toegang tot de 

havens te ontzeggen. Het kan als autonome straf 

worden opgelegd voor overtredingen van de 

drugswet en van de wet betreffende de maritieme 

beveiliging. Het kan om een plaatsverbod, maar ook 

om een beroepsverbod gaan.  

 

Par l'intermédiaire de l'Organisation maritime 

internationale, je fais pression pour que le Code 

Via de Internationale Maritieme Organisatie ijver ik 

ervoor om de International Ship & Port Facility 
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international pour la sûreté des navires et des 

installations portuaires (ISPS) soit utilisé comme 

norme pour les autres ports, mais cela représente 

un travail de longue haleine. 

 

Il est vrai que les douaniers ou le personnel 

portuaire sont parfois tentés par les grosses 

sommes des criminels de la drogue. La PJF 

d'Anvers a mis en place un réseau dans le port. En 

collaboration avec des partenaires privés tels que le 

Cepa, Alfaport Voka et la Régie portuaire, le site 

web onzehavendrugsvrij.be a été créé afin de 

permettre le signalement anonyme d'intimidations et 

de menaces. Avec la nouvelle loi sur la sécurité 

maritime, l'échange d'informations entre la police et 

le secteur privé s'améliorera encore. Les sociétés 

portuaires organisent régulièrement des 

campagnes de sensibilisation. En cas d'indications 

concrètes, la police et les parquets interviennent 

immédiatement. 

 

Dans la foulée de Sky ECC, 37 dossiers dans 

lesquels il était question d'infiltration ont été ouverts. 

À la PJF, quelque 60 dossiers de corruption sont 

actuellement pendants. En 2018, on en a dénombré 

81. 

 

Security (ISPS) als standaard te gebruiken voor 

andere havens, maar dat is een werk van lange 

adem. 

 

 

Het klopt dat douaniers of havenpersoneel zich 

soms laten verleiden door het grote geld van 

drugscriminelen. De FGP Antwerpen heeft in de 

haven een netwerk opgebouwd. Samen met private 

partners als Cepa, Alfaport Voka en het 

Havenbedrijf werd de website 

onzehavendrugsvrij.be ontwikkeld, waarop anoniem 

intimidaties en bedreigingen kunnen worden 

gemeld. Met de nieuwe wet op de maritieme 

beveiliging zal de informatie-uitwisseling tussen de 

politie en de private sector nog verbeteren. 

Regelmatig organiseren de havenbedrijven 

sensibiliseringscampagnes. Bij concrete 

aanwijzingen treden politie en parket onmiddellijk 

op. 

 

In de nasleep van Sky ECC werden er 37 dossiers 

opgestart waarin er sprake was van infiltratie. Bij de 

FGP loopt er een 60-tal dossiers inzake corruptie in 

2022. In 2018 waren dat er 81. 

 

Afin d'augmenter la probabilité d'arrestation, des 

patrouilles ciblées circulent dans le port d'Anvers, 

combinées à une bonne sécurisation des 

infrastructures portuaires et à un échange minutieux 

des informations avec le secteur privé. Les 

missions de patrouilles sur un domaine privé sont 

d'abord de la responsabilité du secteur privé. Les 

processus surveillés et observés en interne 

conduisent à des arrestations effectuées par la 

police grâce à une coopération satisfaisante entre le 

public et le privé. 

 

La fonction de police de base dans le port d'Anvers 

est assurée par la police de la navigation, qui fait 

l'objet de renforts substantiels. Ainsi, une capacité 

de recherche supplémentaire sera dégagée au sein 

de la PJF. Le port d'Anvers présentant un nombre 

important de voies d'accès, le réseau ANPR 

constitue un outil intéressant. 

 

En collaboration avec le ministre des Finances, un 

plan a été mis en place pour les douanes afin 

d'aboutir à un scan intégral des conteneurs à 

risque. Les douanes sont responsables des 

produits de contrebande, tandis que la PJF se lance 

à la poursuite des contrebandiers. La répartition des 

tâches est claire. 

 

L'investissement de 30 millions d'euros dans la 

National Technical & Tactical Support Unit (NTSU), 

chargée du traitement des métadonnées et de 

Om de pakkans te vergroten zijn er gerichte 

patrouilles in de Antwerpse haven, gecombineerd 

met een goede beveiliging van de 

haveninfrastructuur en een accurate informatie-

uitwisseling met de private sector. Het uitvoeren van 

patrouilles op privaat domein is in eerste instantie 

de verantwoordelijkheid van de private sector. 

Processen die intern bewaakt en geobserveerd 

worden, leiden tot arrestaties door de politie dankzij 

een goede publiek-private samenwerking. 

 

 

De basispolitiezorg in de Antwerpse haven wordt 

waargenomen door de scheepvaartpolitie, die 

substantieel versterkt wordt. Hierdoor zal 

bijkomende recherchecapaciteit vrijkomen bij de 

FGP. Omdat de Antwerpse haven een aanzienlijk 

aantal invalswegen kent, is het ANPR-netwerk een 

interessant hulpmiddel.  

 

Met de minister van Financiën werd een plan 

opgesteld voor de douane om tot 100 % scanning 

van risicocontainers te komen. De douane is 

verantwoordelijk voor de smokkelwaar, terwijl de 

FGP achter de smokkelaars aangaat. De 

taakverdeling is duidelijk. 

 

 

De investering van 30 miljoen euro in de National 

Technical & Tactical Support Unit (NTSU), die 

verantwoordelijk is voor metadata en interceptie, 
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l'interception, porte ses fruits. 

 

werpt haar vruchten af. 

 

La nouvelle loi sur la conservation des données 

joue un rôle crucial à cet égard. 

 

Ces derniers mois, la PJF d'Anvers a bénéficié de 

l'appui d'autres PJF et de la police locale d'Anvers. 

Le manque d'attrait de cette PJF constitue 

cependant un problème structurel que nous tentons 

de résoudre, notamment au moyen de campagnes 

visant à valoriser son image. Il est nécessaire de 

disposer d'une PJF forte et bien équipée à Anvers. 

Nous allons dès lors observer cette évolution en 

continu. 

 

Au 1er août 2022, la section drogues de la PJF 

d'Anvers se composait de 46 ETP. Les enquêtes 

sur les violences liées aux stupéfiants sont menées 

par d'autres sections. En outre, les équipes Edge 

Teams se chargent des dossiers découlant de 

l'enquête sur Sky ECC. Ces enquêtes sont 

généralement liées à la drogue, mais pas 

exclusivement. Il s'agit également de faits de 

corruption, de violences et d'infractions à la loi sur 

les armes ou à la législation antiblanchiment. 

Initialement, les Edge Teams se composaient de 

78 personnes. Actuellement, elles en comptent 

encore 52 étant donné que des dossiers ont été 

scindés et répartis entre d'autres régions. La PJF 

d'Anvers engage 60 à 65 % de sa capacité dans 

des enquêtes sur des affaires de drogues et dans 

des dossiers de violences liées à la drogue. 

 

La province d'Anvers, qui connaît une forte densité 

de population et est située près de la frontière, est 

également confrontée à de nombreux autres défis 

tels que l'enquête sur Borealis. Il est dès lors 

absolument nécessaire de fournir des efforts 

supplémentaires pour la PJF d'Anvers. 

 

De nieuwe dataretentiewet is in dat verband 

cruciaal.  

 

De FGP Antwerpen kreeg de voorbije maanden 

bijstand van andere FGP’s en van de lokale politie 

van Antwerpen. Het gebrek aan attractiviteit van die 

FGP vormt echter een structureel probleem. Onder 

meer met aangepaste brandingcampagnes pakken 

we dat probleem aan. Een sterke en goed 

uitgeruste FGP in Antwerpen is een noodzaak. Wij 

zullen dit dan ook permanent monitoren.  

 

 

Op 1 augustus 2022 bestond de afdeling drugs van 

de FGP Antwerpen uit 46 vte's. De onderzoeken 

naar drugsgerelateerd geweld worden door andere 

afdelingen gevoerd. Daarnaast werken Edge 

Teams op de dossiers die voortvloeien uit het 

Sky ECC-onderzoek. Deze onderzoeken zijn in de 

regel drugsonderzoeken, maar niet exclusief. Het 

gaat ook over corruptie, geweld en inbreuken op de 

wapenwet of de antiwitwaswetgeving. Aanvankelijk 

bestonden de Edge Teams uit 78 personeelsleden. 

Vandaag zijn er nog 52, aangezien dossiers werden 

opgesplitst en verdeeld over andere regio's. De 

FGP Antwerpen investeert 60 tot 65 % van haar 

capaciteit in drugsonderzoeken en dossiers van 

drugsgerelateerd geweld. 

 

 

 

De drukbevolkte grensprovincie Antwerpen staat 

ook voor tal van andere uitdagingen, bijvoorbeeld 

het onderzoek rond Borealis. Extra inspanningen 

voor de FGP Antwerpen zijn dus een absolute 

noodzaak. 

 

Au sein de la police locale d'Anvers, plus de 

50 collaborateurs sont affectés à la lutte contre la 

drogue et les avantages patrimoniaux illicites qui y 

sont liés. En outre, 56 collaborateurs sont actifs au 

sein des équipes de quartier et 17 au sein de 

l'équipe d'appui "drogues" de la division regiopolitie. 

Ils s'emploient essentiellement à la lutte contre les 

nuisances liées à la drogue. La zone de police 

d'Anvers a également détaché 16 collaborateurs à 

la PJF dans le cadre des enquêtes dans le dossier 

Sky ECC. Leur salaire est pris en charge par la 

police fédérale. Au total, 142 collaborateurs sont 

mobilisés pour le phénomène de la drogue au sein 

de la zone de police locale d'Anvers. 

 

Les enquêtes portant sur la violence liée à la 

drogue étaient initialement menées par deux 

équipes de la division agressions. Compte tenu du 

Bij de lokale politie van Antwerpen werken meer 

dan 50 medewerkers in de materie drugs en de 

daaraan verbonden illegale vermogensvoordelen. 

Daarnaast zijn er 56 medewerkers actief in de 

wijkondersteuningsteams en 17 in het 

drugsondersteuningsteam van de afdeling 

regiopolitie. Hun focus is hoofdzakelijk de 

bestrijding van drugsgerelateerde overlast. Ook 

detacheert de politiezone Antwerpen momenteel 

16 medewerkers naar de FGP in de Sky ECC-

onderzoeken. Hun wedde is ten laste van de 

federale politie. In totaal worden 142 medewerkers 

ingezet voor het fenomeen drugs in de lokale 

politiezone Antwerpen. 

 

De onderzoeken drugsgerelateerd geweld werden 

aanvankelijk gevoerd door twee teams uit de 

afdeling agressie. Gelet op de hoeveelheid feiten 
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nombre de faits, ces dossiers sont répartis depuis 

un certain temps déjà sur l'ensemble de l'équipe 

des 38 enquêteurs. Depuis la vague d'incidents 

survenus cet été, 14 enquêteurs émanant d'autres 

divisions sont également mobilisés dans le cadre de 

ces enquêtes. 

 

La lutte contre le crime organisé à Anvers ne se 

limite pas à la mobilisation d'enquêteurs spécialisés 

en matière de drogues ou de démantèlement des 

activités patrimoniales illicites. Elle consiste 

également dans le déploiement d'agents spécialisés 

dans l'imagerie, les techniques particulières de 

recherche, le traitement et l'analyse de données, 

l'analyse criminelle et la coopération internationale. 

Ces profils sont tout aussi essentiels. Un échange 

d'informations efficace constitue la clé du succès. 

 

worden die dossiers echter reeds geruime tijd 

verspreid over de gehele ploeg van 38 speurders. 

Sedert de golf aan feiten deze zomer worden ook 

14 speurders uit andere afdelingen ingezet in die 

onderzoeken. 

 

 

De strijd tegen de georganiseerde misdaad in 

Antwerpen beperkt zich niet tot het inzetten van 

drugsspeurders of kaalplukspeurders. Het gaat ook 

om de inzet van agenten met kennis op het vlak van 

beeldvorming, bijzondere opsporingstechnieken, 

dataverwerking, data-analyse, misdrijfanalyse en 

internationale samenwerking. Die profielen zijn even 

essentieel. Een vlotte informatie-uitwisseling is de 

sleutel tot succes.  

 

Au moment de l'évaluation du plan du Fleuve, 

l'échange d'informations était à la traîne. 

Aujourd'hui, la cohésion et la volonté de coopérer 

sur la scène anversoise se sont accrues. Par 

exemple, des équipes mixtes de la police locale et 

de la PJF collaborent avec la police maritime, les 

services douaniers, les services des capitaines de 

port, les autorités locales et leurs services 

d'inspection, la Havenbedrijf et d'autres partenaires 

privés concernés. 

 

En outre, la police administrative devrait également 

assurer la sécurité publique grâce à l'utilisation de 

caméras. Ainsi, le déploiement de la composante 

policière administrative doit également être pris en 

compte, par exemple celui de la police routière 

fédérale. 

 

Ten tijde van de evaluatie van het Stroomplan liep 

de informatie-uitwisseling mank. De cohesie en de 

wil om samen te werken op het Antwerpse terrein 

zijn vandaag groter. Zo wordt er gewerkt met 

gemengde teams van de lokale politie en de FGP 

en wordt er samengewerkt met de 

scheepvaartpolitie, de douanediensten, de diensten 

van de havenkapitein, de lokale besturen en hun 

inspectiediensten, het Havenbedrijf en andere 

relevante private partners. 

 

Daarnaast moet ook de openbare veiligheid worden 

gehandhaafd door de bestuurlijke politie met 

gebruik van camera’s. Ook de inzet van de 

bestuurlijke politiecomponent moet dus mee in 

rekening te worden gebracht, bijvoorbeeld van de 

federale wegpolitie.  

 

Le parquet anversois souligne principalement le fait 

que les recommandations découlant de l'évaluation 

du Stroomplan ont été prises au sérieux. Cette 

approche et l'engagement de l'ensemble des 

intervenants ont permis, ces derniers mois, de 

porter des coups sévères au monde de la drogue à 

l'échelle internationale. 

 

Par ailleurs, la coopération internationale contribue 

à améliorer les chances d'intercepter des criminels. 

La coopération avec les Pays-Bas, destination de la 

majorité de la cocaïne anversoise, se déroule bien à 

l'heure actuelle. Les résultats engrangés dans le 

dossier Sky ECC sont le fruit d'une association 

entre les polices belge, néerlandaise et française et 

Europol. Des task forces opérationnelles ont été 

mises en place avec d'autres pays, comme 

l'Albanie. 

 

Het Antwerpse parket wijst er vooral op dat de 

aanbevelingen in de evaluatie van het Stroomplan 

ernstig werden genomen. Die aanpak en de inzet 

van alle betrokkenen hebben ervoor gezorgd dat de 

internationale drugsscene de voorbije maanden 

ernstige klappen kreeg. 

 

 

Daarnaast draagt de internationale samenwerking 

bij aan de pakkans. De samenwerking met 

Nederland, waar het merendeel van de Antwerpse 

cocaïne naartoe gaat, verloopt momenteel goed. De 

resultaten in Sky ECC waren het gevolg van een 

joint venture tussen de Belgische, de Nederlandse 

en de Franse politie en Europol. Met andere landen, 

zoals Albanië, werden operationele taskforces 

afgesloten.  

 

(En français) La police fédérale élabore un MoU 

avec l'Équateur et un plan d'action bilatéral avec la 

Colombie. Un officier de liaison sera désigné pour 

(Frans) De federale politie werkt met Ecuador aan 

een MoU en met Colombia aan een bilateraal 

actieplan. Er zal voor dat land een 
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ce pays et accrédité aussi pour l'Équateur.  

 

 

Les services belges peuvent actuellement recourir 

aux officiers de liaison néerlandais, dont celui qui 

est actif en Colombie et accrédité pour l'Équateur et 

le Costa Rica.  

 

verbindingsofficier aangesteld worden, die ook voor 

Ecuador geaccrediteerd zal worden. 

 

De Belgische diensten kunnen thans een beroep 

doen op de Nederlandse verbindingsofficiers, onder 

meer de verbindingsofficier die in Colombia actief is 

en voor Ecuador en Costa Rica geaccrediteerd is.  

 

(En néerlandais) J'en viens ainsi à la probabilité, 

pour les contrevenants, de se voir infliger une 

peine. L'importance de la peine ne constitue pas le 

problème dans notre pays. Nous voulons miser 

davantage sur la recherche axée sur le butin. La 

chasse aux avantages patrimoniaux illégaux issus 

des trafics de drogues se déroule selon une 

stratégie en plusieurs couches. Les 6 agents de la 

plukteam de la PJF d'Anvers, chargée de 

l’inventaire du patrimoine criminel, peuvent 

entreprendre des actions dans le cadre d'un dossier 

déjà ouvert en matière de drogues. Mais il se peut 

aussi qu'une enquête distincte pour blanchiment 

d'argent soit lancée. Onze enquêteurs de la section 

EcoFin de la PJF sont affectés à ce type de tâches. 

Les enquêtes pénales d'exécution sont quant à 

elles réalisées en partie par la plukteam de la police 

locale et par 5 enquêteurs de la section EcoFin. La 

PJF fournit également 3 enquêteurs à la DIFA-

team, très efficace, qui est chargée de l'approche 

financière directe et indirecte des dossiers. 

 

(Nederlands) Dat brengt ons bij de strafkans. In ons 

land is de strafhoogte niet het probleem. We willen 

wel meer inzetten op de buitgerichte recherche. De 

jacht op de illegale vermogensvoordelen uit de 

drugshandel verloopt via een gelaagde strategie. 

Naast acties in het lopende drugsdossier, waar 

6 agenten uit het plukteam van de FGP Antwerpen 

aan werken, kan er een apart witwasonderzoek 

worden opgestart. Daar worden 11 speurders van 

de afdeling EcoFin van de FGP voor ingezet. 

Strafuitvoeringsonderzoeken worden ten dele 

uitgevoerd door het plukteam van de lokale politie 

en ten dele door 5 speurders van de afdeling 

EcoFin. De FGP levert ook 3 speurders aan het 

succesvolle DIFA-team (directe en indirecte 

financiële aanpak). 

 

L'entraide internationale est également capitale du 

point de vue de la probabilité d'arrêter les criminels. 

Plusieurs suspects séjournent à l'étranger, d'où le 

traité avec les Émirats arabes unis (EAU) qui fait 

partie du Stroomplan XXL. En février, un suspect 

clé a été arrêté en Suisse et l'extradition d'une cible 

de grande valeur (high value target) est 

actuellement sollicitée auprès des autorités 

marocaines. Le parquet d'Anvers travaille à 

l'extradition d'autres criminels des EAU qui sont 

recherchés. Les contacts opérationnels sont 

particulièrement intenses. 

 

Enfin, j'aimerais répondre à certaines questions 

spécifiques. 

 

Ook inzake pakkans is de internationale 

samenwerking cruciaal. Verschillende verdachten 

houden zich op in het buitenland, vandaar het 

verdrag met de Verenigde Arabische Emiraten 

(VAE) dat deel uitmaakt van het Stroomplan XXL. In 

februari werd een belangrijke verdachte 

gearresteerd in Zwitserland en op dit moment wordt 

aan Marokko de uitlevering gevraagd van een high 

value target. Het parket van Antwerpen werkt aan 

de uitlevering van andere gezochte criminelen uit de 

VAE. De operationele contacten zijn bijzonder 

intensief. 

 

Ten slotte wil ik nog antwoorden op enkele 

specifieke vragen.  

 

(En français) En décembre 2021, le CNS s'est réuni 

sur la lutte contre la criminalité grave et organisée. 

Sur base de ses lignes directrices, le Conseil des 

ministres du 17 juin a renforcé la PJF en personnel. 

 

(Frans) In december 2021 heeft de Nationale 

Veiligheidsraad vergaderd over de bestrijding van 

de zware en georganiseerde criminaliteit. Op basis 

van richtlijnen die op dat overleg vastgelegd 

werden, heeft de ministerraad op 17 juni beslist de 

federale gerechtelijke politie te versterken. 

 

(En néerlandais) Convoquer maintenant une 

nouvelle réunion du Conseil national de sécurité 

serait une procédure étrange, le conseil zonal de 

sécurité à Anvers ne s'étant pas encore penché sur 

cette problématique. Les faits de violence qui se 

(Nederlands) De Nationale Veiligheidsraad nu 

opnieuw samenroepen zou een vreemde gang van 

zaken zijn, omdat de zonale veiligheidsraad in 

Antwerpen nog niet is samengekomen over deze 

problematiek. De geweldincidenten in Antwerpen 



CRABV 55 COM 871 14/09/2022  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

13 

sont produits à Anvers doivent d'abord être gérés 

au niveau local. Dans le cadre du Plan national de 

sécurité et du Stroomplan, le pilotage stratégique 

s'effectuera au niveau fédéral. La ministre de 

l'Intérieur se concerte régulièrement avec les 

bourgmestres. Demain aura lieu une concertation, 

présidée par le premier ministre, rassemblant les 

principaux bourgmestres concernés, la police et la 

justice. 

 

Les Communautés sont représentées au sein de la 

Cellule générale de politique en matière de 

drogues. Elles sont chargées de la prévention. 

Quelle que soit l'importance de la sécurité et du 

maintien de l'ordre, tant qu'un marché existera, l'on 

mettra des emplâtres sur une jambe de bois. Le 

gouvernement fédéral entend également renforcer, 

en collaboration avec la Cellule générale de 

politique en matière de drogues, l'approche de la 

demande et aboutir à une stratégie antidrogue 

interfédérale. 

 

moeten in de eerste plaats lokaal aangepakt 

worden. Met het Nationaal Veiligheidsplan en het 

Stroomplan gebeurt de beleidsmatige aansturing 

federaal. De minister van Binnenlandse Zaken 

overlegt regelmatig met de burgemeesters. Morgen 

vindt er onder het voorzitterschap van de eerste 

minister overleg plaats met de belangrijkste 

betrokken burgemeesters, de politie en het gerecht.  

 

 

De gemeenschappen zijn vertegenwoordigd in de 

Algemene Cel Drugsbeleid. Zij zijn bevoegd voor 

preventie. Hoe belangrijk veiligheid en handhaving 

ook zijn, zolang er een afzetmarkt is, is het dweilen 

met de kraan open. De federale regering wil in 

overleg met de Algemene Cel Drugsbeleid ook de 

aanpak van de vraagzijde versterken en komen tot 

een interfederale drugsstrategie.  

 

La Justice prend ses responsabilités. Toutefois, les 

consommateurs problématiques de drogues 

constituent en premier lieu un problème de santé 

publique et ils sont donc orientés vers les services 

d'aide spécifique. Au niveau des tribunaux, il existe 

depuis plusieurs années déjà la chambre de suivi 

ou chambre de traitement de la toxicomanie, où les 

consommateurs problématiques de drogues 

bénéficient d'une approche sur mesure. Les 

parquets peuvent utiliser le règlement amiable 

immédiat pour possession de drogues. Les bonnes 

pratiques, telles que la chambre de traitement de la 

toxicomanie, seront inscrites dans la loi et en 2022, 

un budget de 3,3 millions d'euros a été alloué à de 

nouveaux projets pour les affaires liées aux 

drogues. Pour la création de chambres de 

traitement de la toxicomanie, un budget de 

4,6 millions d'euros a été dégagé. 

 

Justitie neemt haar verantwoordelijkheid op. 

Problematische druggebruikers zijn echter in eerste 

instantie een probleem van volksgezondheid en ze 

worden dan ook doorverwezen naar de specifieke 

hulpverlening. Op het niveau van de rechtbank 

bestaat al enkele jaren de drugopvolgings- of 

drugbehandelingskamer, waar problematische 

druggebruikers een aanpak op maat krijgen. 

Parketten kunnen gebruik maken van de 

onmiddellijke minnelijke schikking (OMS) voor 

drugsbezit. De goede praktijken, zoals de 

drugopvolgingskamer, worden wettelijk verankerd 

en er werd in 2022 een budget van 3,3 miljoen euro 

uitgetrokken voor nieuwe projecten voor 

drugsgerelateerde dossiers. Voor de oprichting van 

opvolgingskamers werd een budget van 

4,6 miljoen euro uitgetrokken.  

 

Nous optons pour une approche multidisciplinaire, 

dans laquelle les Communautés jouent un rôle 

important. Le service communautaire pour les 

usagers de drogues est également une compétence 

communautaire. 

 

Wij kiezen voor een multidisciplinaire aanpak, 

waarin de gemeenschappen een belangrijke rol 

spelen. Ook de gemeenschapsdienst voor 

druggebruikers is een bevoegdheid van de 

gemeenschappen.  

 

(En français) Concernant la consommation de 

cannabis, la loi de 1921 est actuellement évaluée 

par la Cellule générale de politique en matière de 

drogues (CGPD), désormais présidée par le 

professeur Colman.  

 

Au Portugal, la consommation de cannabis est 

dépénalisée et les usagers comparaissent devant 

une commission. Notre politique de tolérance et le 

renvoi des usagers problématiques vers les 

services d'aide nous rapprochent de ce modèle.  

(Frans) Wat het cannabisgebruik betreft, wordt de 

wet van 1921 momenteel geëvalueerd door de 

Algemene Cel Drugsbeleid, die nu wordt 

voorgezeten door professor Colman. 

 

 

In Portugal werd cannabisgebruik uit de strafwet 

gehaald en moeten gebruikers voor een commissie 

verschijnen. Met ons gedoogbeleid en de verwijzing 

van probleemgebruikers naar de hulpverlening 

schuiven we op in de richting van dat model. 
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(En néerlandais) Le problème de la drogue n'existe 

pas seulement à Anvers. D'autres villes y sont 

également confrontées. Nous devons empêcher 

que le trafic se déplace simplement d'un endroit à 

l'autre. Une perception exacte de la criminalité est 

importante pour l'ensemble du pays. Nous mettons 

davantage l'accent sur une approche axée sur le 

principe "suivez l'argent".  

 

Nous avons libéré des moyens pour lutter contre la 

fraude fiscale dans les parquets et les tribunaux de 

première instance. Nous nous emparons des avoirs 

criminels, notamment en investissant dans les 

magistrats chargés des enquêtes pénales 

d'exécution (EPE) et en adoptant une approche 

spécifique "suivez l'argent" au sein de la PJF. Grâce 

à l'engagement supplémentaire dans les EPE, nous 

traquons les avoirs des personnes condamnées.  

 

 

La loi du 28 novembre 2021 donne accès au point 

de contact central des comptes et contrats 

financiers (PCC) au procureur du Roi, aux 

magistrats des EPE, aux présidents et aux juges de 

paix. La loi du 15 mai 2022 assure un échange 

d'informations fluide avec la Cellule de Traitement 

des Informations Financières (CTIF) et l'Organe 

central pour la Saisie et la Confiscation (OCSC). 

 

(Nederlands) Het drugsprobleem bestaat niet alleen 

in Antwerpen. Ook andere steden worden ermee 

geconfronteerd. We moeten vermijden dat het 

probleem zich enkel verplaatst. Accurate criminele 

beeldvorming is belangrijk voor het hele land. We 

zetten sterker in op een follow the money-aanpak.  

 

 

 

We maakten middelen vrij voor de aanpak van 

fiscale fraude bij de parketten en de rechtbanken 

van eerste aanleg. We nemen het criminele 

vermogen af, onder meer door investeringen in 

magistraten voor strafrechtelijk 

uitvoeringsonderzoek (SUO) en een specifieke 

follow the money-aanpak binnen de FGP. Door de 

extra inzet op het strafuitvoeringsonderzoek gaan 

we op zoek naar de bezittingen van veroordeelde 

personen.  

 

De wet van 28 november 2021 geeft toegang tot het 

centraal aanspreekpunt van rekeningen en 

financiële contracten (CAP) aan de procureur des 

Konings, de SUO-magistraten, de voorzitters en de 

vrederechters. De wet van 15 mei 2022 zorgt voor 

een vlotte informatie-uitwisseling met de Cel voor 

Financiële Informatieverwerking (CFI) en het 

Centraal Orgaan voor de Inbeslagneming en de 

Verbeurdverklaring (COIV).  

 

Les travaux se poursuivent en vue de l'élaboration 

d'un cadre légal permettant d'établir un registre 

central des interdictions d'exercer, afin de mieux 

suivre les entrepreneurs malhonnêtes condamnés.  

 

Le Collège pour la lutte contre la fraude fiscale et 

sociale a été réactivé. Le Comité ministériel de lutte 

contre la fraude fiscale et sociale a approuvé le 

premier plan d'action le 7 juin 2021, qui comprend 

notamment un plan pour un cadre légal de 

concertation et de coopération entre le parquet, la 

PJF et l'administration fiscale en matière de fraude 

fiscale et de lutte contre la criminalité organisée. Au 

moins 25 fonctionnaires fiscaux recevront la qualité 

d'officier de police judiciaire afin de prêter main-

forte aux équipes d'enquête multidisciplinaires 

(MOTEM) de la PJF. 

 

Er wordt verder gewerkt aan een wettelijk kader om 

een centraal register voor bestuursverboden op te 

richten, om veroordeelde malafide ondernemers 

beter te kunnen opvolgen.  

 

Het College voor de strijd tegen de fiscale en 

sociale fraude werd nieuw leven in geblazen. Het 

Ministerieel Comité voor de strijd tegen de fiscale 

en sociale fraude heeft op 7 juni 2021 het eerste 

actieplan goedgekeurd, waaronder een plan voor 

een wettelijk kader voor overleg en samenwerking 

tussen het parket, de FGP en de fiscale 

administratie rond fiscale fraude en de bestrijding 

van georganiseerde criminaliteit. Minstens 

25 fiscale ambtenaren krijgen de hoedanigheid van 

officier van gerechtelijke politie, zodat zij bijstand 

kunnen verlenen aan de multidisciplinaire 

onderzoeksteams (MOTEM's) van de FGP. 

 

(En français) En matière de fraude fiscale et 

sociale, la directive EcoFin, élaborée par la police 

judiciaire en janvier 2022, porte notamment sur les 

MOTEM, les enquêtes pénales d'exécution et les 

équipes. 

 

(Frans) Inzake fiscale en sociale fraude gaat de 

EcoFin-richtlijn, die in januari 2022 door de 

gerechtelijke politie opgesteld werd, meer bepaald 

over de MOTEM's, de strafrechtelijke 

uitvoeringsonderzoeken en de teams.  

 

(En néerlandais) De solides services de sécurité, 

une justice efficace et une approche administrative 

(Nederlands) Robuuste veiligheidsdiensten, een 

effectieve justitie en een krachtige bestuurlijke 
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ferme sont indispensables. Cette approche nous 

permet de perturber au maximum le marché illégal. 

Mais l'approche de la demande est également 

renforcée. 

 

S'agissant des coûts liés au démantèlement des 

décharges des laboratoires de fabrication de 

drogues, la secrétaire d'État De Bleeker a fait savoir 

au gouvernement flamand que la création d'un 

fonds devait rester exceptionnelle. Toutefois, les 

coûts ne sont pas toujours à la charge de la 

commune. Dès que le parquet introduit une action 

visant à évacuer les déchets, ils ressortissent aux 

frais de justice, qui sont payés par le SPF Justice. 

L'assainissement du sol, en revanche, doit être pris 

en charge par la commune. Si les auteurs sont 

retrouvés, les coûts peuvent leur être imputés. 

 

handhaving zijn een must. Met die aanpak kunnen 

we de illegale markt zoveel mogelijk verstoren. 

Maar ook de aanpak langs de vraagzijde wordt 

versterkt.  

 

Wat de kosten van de ontmanteling van 

stortplaatsen van drugslabs betreft, liet 

staatssecretaris De Bleeker de Vlaamse regering 

weten dat de oprichting van een fonds uitzonderlijk 

moet blijven. De kosten zijn echter niet altijd voor de 

gemeente. Zodra het parket een vordering maakt 

om het afval op te ruimen, vallen ze onder de 

gerechtskosten, die door Justitie betaald worden. 

De sanering van de bodem moet wel door de 

gemeente betaald worden. Als de daders gevonden 

worden, kunnen de kosten op hen verhaald worden. 

 

(En français) Madame Rohonyi, il n'était pas 

possible de donner dans les délais une réponse 

complète à vos questions sur les statistiques des 

infractions liées à la drogue. Je vous invite à les 

poser par écrit. 

 

Le phénomène des centrales d'appel avec 

livraisons à domicile est connu. Des enquêtes sont 

menées sur ce mode de trafic, devenu courant. 

 

 

Par ailleurs, la Commission européenne souhaite 

réaliser des évaluations thématiques sur le trafic de 

cocaïne par conteneur. Elle prévoit d'examiner 

différents ports européens. 

 

Avec la nouvelle loi de sûreté maritime approuvée 

par la Chambre, qui entrera en vigueur le 1er janvier, 

nous répondons à la réduction des chances de 

succès et étendons le champ d'application à toutes 

les actions illicites. 

 

Nous apporterons au port d'Anvers le soutien 

nécessaire lorsque l'audit sera réalisé. À ce jour, ni 

l'Autorité nationale de sûreté maritime (ANSM) ni le 

port d'Anvers n'ont été contactés par la 

Commission. 

 

(Frans) Mevrouw Rohonyi, het was niet mogelijk om 

tijdig een volledig antwoord te geven op uw vragen 

over de statistieken in verband met 

drugsgerelateerde misdrijven. Ik stel voor dat u die 

vragen schriftelijk indient. 

 

Het fenomeen van de thuislevering na bestelling via 

een centraal nummer is bekend. Er lopen 

onderzoeken naar die manier van dealen, die 

tegenwoordig gangbaar is.  

 

De Europese Commissie wil thematische evaluaties 

uitvoeren om de balans op te maken van de 

cocaïnetrafiek via containers. Ze wil verschillende 

Europese havens onder de loep nemen. 

 

Met de nieuwe wet op de maritieme beveiliging, die 

door de Kamer aangenomen werd en op 1 januari in 

werking treedt, doen we de slaagkansen van 

onrechtmatige handelingen dalen en breiden we het 

toepassingsgebied uit tot alle illegale handelingen.  

 

We zullen de Antwerpse haven de nodige 

ondersteuning bieden als de audit uitgevoerd wordt. 

Tot dusver heeft de Commissie geen contact 

opgenomen met de Nationale Autoriteit voor 

Maritieme Beveiliging (NAMB) of met de haven van 

Antwerpen. 

 

01.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Par rapport à l'été, la situation semble 

être devenue légèrement plus calme à Anvers, mais 

il ne faut pas se faire d'illusions. Nous devons 

absolument poursuivre le combat à Anvers, à 

Bruxelles, mais aussi dans d'autres villes comme 

Charleroi. Il n'y a pas de solution miracle. La police 

et la Justice sont des partenaires importants, mais 

pas les seuls, dans la lutte contre ce phénomène. 

Une approche préventive est également nécessaire 

et la communication doit être améliorée. L'évidence 

01.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): In 

vergelijking met de zomer lijkt het iets rustiger 

geworden in Antwerpen, maar we moeten ons ook 

geen illusies maken. We moeten de strijd in 

Antwerpen, in Brussel, maar ook in andere steden 

zoals Charleroi zeker voortzetten. Er is geen 

mirakeloplossing. Politie en Justitie zijn belangrijke, 

maar niet de enige partners voor de aanpak van dit 

fenomeen. Er is ook een preventieve aanpak nodig 

en de communicatie moet beter. De evidentie van 

het gebruik van cocaïne moet onderuitgehaald 
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de la consommation de cocaïne doit être 

déconstruite. L'enseignement a un rôle important à 

jouer à cet égard.  

 

worden. Hier is een belangrijke rol weggelegd voor 

het onderwijs.  

 

(En français) Ce gouvernement agit en concertation 

pour la sécurité des citoyens. Au début de la 

législature, donc bien avant les violences à Anvers, 

Bruxelles et Charleroi, il a été décidé d'investir 

310 millions supplémentaires dans la police 

intégrée pour du recrutement, des moyens pour le 

parquet ou un renforcement des services de 

douane. 

 

Dans le cadre du plan de relance européen, 

20 millions d'euros ont été prévus pour des projets 

de numérisation et l'introduction de i-Police, avec 

des applications pour lutter contre la criminalité 

organisée. Ce gouvernement a investi 300 millions 

d'euros, dont 79 millions provenant du Plan de 

relance et de transition. 

 

(Frans) De regering handelt als één man om de 

veiligheid van de bevolking te garanderen. In het 

begin van de regeerperiode, dus lang vóór het 

geweld in Antwerpen, Brussel en Charleroi, werd er 

beslist om 310 miljoen extra te investeren in de 

geïntegreerde politie voor rekrutering, voor extra 

middelen voor het parket, voor een versterking van 

de douane, etc. 

 

In het kader van het Europese herstelplan wordt er 

20 miljoen euro uitgetrokken voor digitalisering en 

de invoering van i-Police, met toepassingen om de 

georganiseerde criminaliteit te bestrijden. De 

regering heeft 300 miljoen euro geïnvesteerd, 

waarvan 79 miljoen uit het Herstart- en 

Transitieplan. 

 

(En néerlandais) La récente décision prise par le 

cabinet restreint et le Conseil des ministres 

concernant la loi relative à l'approche administrative 

est un véritable tournant et constitue un élément 

capital de la lutte contre le crime organisé et contre 

le blanchiment de l'argent de la drogue. Ce texte 

donnera aux pouvoirs locaux des moyens ciblés 

pour accroître le sentiment de sécurité et éviter la 

concurrence déloyale avec des commerçants ou 

entrepreneurs honnêtes. 

 

Le sentiment d'urgence est clairement présent. Les 

actes de violence de ces dernières semaines 

s'inscrivent dans le sillage de l'opération Sky ECC. 

S'il est clair que nous avons infligé un coup dur aux 

bandes criminelles, nous devons aussi limiter les 

conséquences pour les citoyens. 

 

(Nederlands) De recente beslissing van het 

kernkabinet en de ministerraad omtrent de wet op 

de bestuurlijke handhaving is een mijlpaal en een 

van de grote puzzelstukken in de strijd tegen de 

georganiseerde criminaliteit en tegen het witwassen 

van drugsgeld. Hierdoor zullen we lokale besturen 

gerichte middelen kunnen geven om het 

veiligheidsgevoel te vergroten, zonder oneerlijke 

concurrentie voor bonafide handelaars of 

ondernemers. 

 

Het is duidelijk alle hens aan dek. De gewelddaden 

van de afgelopen weken zijn in verband te brengen 

met de nasleep van de operatie Sky ECC. We 

hebben de criminele bendes duidelijk in hun kern 

geraakt, maar de gevolgen moeten we binnen de 

perken houden. 

 

À Anvers, 60 incidents majeurs et interceptions ont 

eu lieu au cours de la période du 1er janvier au 

9 septembre 2022, dont 18 incidents en août. Ceux-

ci se sont soldés par un décès et un blessé dans un 

état critique. À Bruxelles, 22 incidents majeurs se 

sont produits depuis janvier 2022, causant un 

décès, et lors de 14 incidents une personne a été 

blessée. La nature des incidents à Bruxelles et à 

Anvers n'est pas comparable, mais leur cause est 

identique. L'opération Sky ECC a permis 

d'intercepter environ 1 milliard de messages 

provenant de plus de 100 000 utilisateurs dans le 

monde entier. Il s'agit d'une des plus grandes 

opérations de police jamais menées dans notre 

pays. Cependant, nous ne pouvons ignorer la 

corruption au sein de nos pouvoirs publics qui 

résulte de la violence liée à la drogue. Les 

informations obtenues sont également très utiles 

pour cartographier les procédures, les flux et les 

In Antwerpen waren er in de periode van 1 januari 

tot 9 september 2022 60 zware incidenten en 

intercepties, waarvan 18 incidenten in augustus. 

Daarbij viel een dodelijk slachtoffer en is er één 

persoon in levensgevaar. In Brussel gebeurden er 

sinds januari 2022 22 zware incidenten, waarbij één 

dode viel en bij 14 incidenten viel er één gewonde. 

De aard van de incidenten in Brussel en Antwerpen 

zijn niet te vergelijken, maar de oorzaak is wel 

dezelfde. Door de operatie Sky ECC konden 

ongeveer 1 miljard berichten onderschept worden 

van meer dan 100.000 gebruikers wereldwijd. Het 

was één van de grootste politieoperaties ooit in ons 

land. We mogen de ogen echter niet sluiten voor de 

corruptie binnen onze overheid die voortvloeit uit het 

drugsgeweld. De verkregen informatie is ook 

bijzonder nuttig om procedures, stromen en 

werkwijzen van de criminele organisaties in kaart te 

brengen, waardoor we in de toekomst criminele 
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pratiques des organisations criminelles, ce qui nous 

aidera à contrecarrer des organisations criminelles 

à l'avenir. 

 

organisaties te snel af kunnen zijn.  

 

(En français) Le succès du dossier Sky ECC 

provient du dévouement de la police locale, des 

différentes PJF et de leur étroite collaboration. Ce 

dossier a nécessité jusqu'à présent plus de 

1,5 million d'heures de travail! 

 

 

Tous les récents incidents violents – utilisation de 

grenades, fusillades, incendies criminels, voire 

enlèvement et torture – ont trois causes. Les gangs 

de la drogue se soupçonnent mutuellement de voler 

leur cargaison, ils se concurrencent pour recruter 

de nouveaux membres et intimident leurs complices 

pour qu'ils n'arrêtent pas leur activité ou n'aillent pas 

parler à la police ou à la justice.  

 

(Frans) Het succes van de Sky ECC-zaak moet 

toegeschreven worden aan de tomeloze inzet van 

de lokale politie en de verschillende FGP's en de 

nauwe samenwerking tussen beide. In die zaak zijn 

er tot nu toe meer dan 1,5 miljoen werkuren 

gekropen! 

 

Alle recente gewelddadige incidenten – gebruik van 

granaten, schietpartijen, brandstichting en zelfs 

kidnapping en foltering – kunnen teruggevoerd 

worden op drie oorzaken. De drugsbendes 

verdenken elkaar van diefstal van hun lading, ze 

concurreren met elkaar om nieuwe leden te 

rekruteren en intimideren hun handlangers om 

ervoor te zorgen dat ze niet met hun activiteit 

stoppen of met de politie of het gerecht gaan 

praten.  

 

En l'absence de solution miracle, nous poursuivrons 

la lutte contre les violences liées à la drogue, 

déstabiliserons les gangs et limiterons la 

progression de ce fléau et ses effets collatéraux. 

 

Er is geen mirakeloplossing, en wij zullen het 

drugsgeweld blijven bestrijden. Alleen zo zullen we 

de bendes kunnen destabiliseren en dit kwalijke 

fenomeen én de collateral damage ervan 

indammen.  

 

(En néerlandais) La lutte contre les violences liées à 

la drogue et contre la criminalité organisée 

nécessite une approche intégrée. On ne soulignera 

jamais assez l'importance de la prévention à cet 

égard. Les parents, les familles, les organisations 

de jeunesse et le monde de l'enseignement 

remplissent également une importante fonction de 

signal. Dans l'intérêt des citoyens, des 

entrepreneurs et des entreprises portuaires, il faut 

déployer tous les efforts pour que les rues et les 

places ne soient pas le pré carré des criminels. 

 

(Nederlands) Voor de aanpak van drugsgeweld en 

georganiseerde criminaliteit is een geïntegreerde 

aanpak noodzakelijk. Preventie kan hierbij niet 

genoeg worden onderstreept. Ook ouders, familie, 

jeugdorganisaties en onderwijs hebben een 

belangrijke signaalfunctie. We mogen kosten noch 

moeite sparen om straten en pleinen niet aan 

criminelen over te laten, in het belang van de 

burgers, de ondernemers en de havenbedrijven. 

 

(En français) Avec les ministres de la Justice, de la 

Santé publique et des Finances, nous déployons 

des moyens de lutte contre la criminalité organisée 

et la drogue, priorités du gouvernement.  

 

 

Sur mon initiative, le comité ministériel restreint a 

approuvé un avant-projet de loi sur l'approche 

administrative communale. Tenant compte de l'avis 

des parties concernées, ce dernier renforce les 

moyens communaux et lutte contre la criminalité 

déstabilisante.  

 

 

Le développement d'un programme transversal 

contre le crime organisé est inédit dans le Plan 

national de sécurité (PNS). La réalisation de ce 

dernier implique une police efficace.  

(Frans) Samen met de ministers van Justitie, 

Volksgezondheid en Financiën zetten we middelen 

in om de georganiseerde misdaad en 

drugscriminaliteit te bestrijden. Dat is een prioriteit 

voor de regering. 

 

Op mijn initiatief heeft het kernkabinet een 

voorontwerp van wet betreffende de gemeentelijke 

bestuurlijke handhaving goedgekeurd. Die tekst 

houdt rekening met het advies van de betrokken 

partijen, en strekt ertoe de gemeentelijke middelen 

te versterken en de destabiliserende criminaliteit te 

bestrijden. 

 

De ontwikkeling van een transversaal programma 

tegen de georganiseerde misdaad is een primeur in 

het Nationaal Veiligheidsplan (NVP). Om dat NVP 

te verwezenlijken is een efficiënte politie 
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 noodzakelijk. 

 

(En néerlandais) La police intégrée et, en 

particulier, la police fédérale sont confrontées à des 

défis majeurs, mais le sous-financement et le 

désinvestissement significatifs de ces dernières 

années ne peuvent être corrigés du jour au 

lendemain. J'ai l'intention de laisser l'organisation 

en meilleur état que je ne l'ai trouvée. Nous 

connaissons les souhaits et les idées de la police 

intégrée et agissons en conséquence. 

 

Nous renforçons structurellement la police fédérale 

dans toutes ses composantes. Il est entre autres 

essentiel de renforcer l'attrait de la police intégrée 

en tant qu'employeur. Nous disposons d'un plan 

d'action spécifique pour le recrutement, y compris le 

recrutement spécialisé pour la PJF, par exemple 

pour les enquêtes informatiques et numériques 

approfondies. Le marché du travail est tendu, mais 

au cours de cette législature, nous renforcerons la 

police fédérale de 1 000 personnes. Parmi celles-ci, 

400 sont destinées à la PJF. Tout membre du 

personnel qui quittera la PJF sera remplacé, et un 

renfort supplémentaire est également prévu. 

 

Le recrutement de profils spécialisés se fera en 

concertation entre le service RH de la police et en 

collaboration avec la PJF. Un montant 

supplémentaire de 24,9 millions d'euros sera alloué 

à cette fin. 

 

(Nederlands) De uitdagingen voor de geïntegreerde 

politie en in het bijzonder voor de federale politie 

zijn heel groot, maar de significante 

onderfinanciering en desinvestering van de voorbije 

jaren kunnen niet op één dag worden rechtgezet. Ik 

wil de organisatie beter achterlaten dan ik ze heb 

aangetroffen. Wij kennen de wensen en inzichten 

van de geïntegreerde politie en handelen op basis 

daarvan. 

 

Wij versterken de federale politie structureel in al 

haar componenten. Onder meer het versterken van 

de aantrekkelijkheid van de geïntegreerde politie als 

werkgever is essentieel. We hebben een specifiek 

actieplan voor de rekrutering, ook voor 

gespecialiseerde rekrutering voor de FGP, 

bijvoorbeeld voor doorgedreven IT- en digitale 

onderzoeken. Er heerst krapte op de arbeidsmarkt, 

maar in deze regeerperiode zullen we de federale 

politie met 1.000 personen versterken. Daarvan zijn 

er 400 voor de FGP. Elk personeelslid dat de FGP 

verlaat, zal worden vervangen, en er komt ook 

bijkomende versterking. 

 

De rekrutering van gespecialiseerde profielen 

gebeurt in overleg tussen de dienst hr van de politie 

en in samenwerking met de FGP. Daartoe wordt 

24,9 miljoen euro extra uitgetrokken.  

 

Le renforcement du personnel à la PJF sera utilisé 

en priorité pour réaliser les projets DGJ 3.0 et 

Digital Investigations. L'accent est mis sur le 

principe "suivez l'argent", la collecte de 

renseignements, le management de la recherche, 

ainsi que sur la coopération policière internationale 

et le recrutement d'enquêteurs spécialisés. 

 

De personeelsversterking bij de FGP zal prioritair 

worden aangewend om DGJ 3.0 en Digital 

Investigations te realiseren. De focus ligt op het 

principe 'follow the money', het verzamelen van 

intelligence, op recherchemanagement, maar ook 

op internationale politiesamenwerking en het 

aantrekken van rechercheurs met een bijzondere 

specialisatie. 

 

(En français) Les investissements du gouvernement 

ont permis l'augmentation record des effectifs de la 

PJF, passés de 4 172 personnes en 2020 à 4 581 

en 2024. Plus de 400 enquêteurs seront affectés à 

la lutte contre la criminalité organisée et liée à la 

drogue. Jamais auparavant, autant d'inspecteurs 

n'avaient été mobilisés sur cette problématique.  

 

 

Toutes les PJF ont été renforcées, mais celle 

d'Anvers l'a été en priorité, car la surcharge de 

travail y est due à la présence du port, qui entraîne 

davantage de violence. La police fédérale a publié 

plus de cent vacances d'emploi pour compenser les 

départs naturels et augmenter les effectifs. En deux 

ans et demi, sa capacité est passée de 414 ETP à 

492 en juin 2022. Les PJF font preuve de solidarité: 

(Frans) De investeringen van de regering hebben 

de zeer forse versterking van de personeelsformatie 

van de FGP van 4.172 personeelsleden in 2020 tot 

4.581 in 2024 mogelijk gemaakt. Er zullen meer dan 

400 rechercheurs ingezet worden in de strijd tegen 

de georganiseerde en drugsgerelateerde 

criminaliteit. Nooit eerder werden er voor die 

problematiek zo veel inspecteurs gemobiliseerd. 

 

Alle FGP's werden versterkt, maar die van 

Antwerpen was daarbij prioritair, aangezien de te 

hoge werklast er te wijten is aan de aanwezigheid 

van de haven, die tot meer geweld leidt. De federale 

politie heeft meer dan honderd vacatures 

gepubliceerd om het natuurlijk verloop te 

compenseren en het personeelsbestand op te 

krikken. Op tweeënhalf jaar tijd is haar capaciteit 
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25 enquêteurs de la police locale d'Anvers ont été 

affectés à la PJF d'Anvers pour apporter leur 

soutien aux nombreuses enquêtes judiciaires.  

 

 

 

 

À ma demande, la police fédérale élabore une 

représentation de la criminalité organisée qui 

comprend la problématique des drogues. La police 

de la navigation d'Anvers a également été 

renforcée: 31 postes y sont vacants et 14, dans la 

réserve de recrutement nationale.  

 

toegenomen van 414 vte's tot 492 vte's in juni 2022. 

De FGP's stellen zich solidair op: 25 rechercheurs 

van de lokale politie van Antwerpen werden ter 

beschikking gesteld van de FGP van Antwerpen om 

de talrijke gerechtelijke onderzoeken te 

ondersteunen.  

 

Op mijn vraag stelt de federale politie momenteel 

een overzicht van de georganiseerde criminaliteit 

op, met inbegrip van de drugsproblematiek. De 

scheepvaartpolitie van Antwerpen werd ook 

versterkt: bij die dienst staan er 31 vacatures open 

en er zijn 14 vacante betrekkingen in de nationale 

wervingsreserve.  

 

Structurellement, la police de la navigation d'Anvers 

sera renforcée par 25 policiers et 20 détachements. 

Depuis le 23 août, elle bénéficie également du 

soutien de la Réserve fédérale d'intervention 

(FERES), qui effectue des patrouilles nocturnes 

ciblées dans le port d'Anvers. 

 

De Antwerpse scheepvaartpolitie zal structureel 

versterkt worden met 25 politieagenten en 

20 gedetacheerden. Sinds 23 augustus krijgt ze ook 

steun van de federale interventiereserve (FERES), 

die 's nachts gericht patrouilleert in de haven van 

Antwerpen. 

 

(En néerlandais) La lutte contre la criminalité 

organisée requiert également un effort soutenu de 

la part des zones de police locales. Les trafiquants 

ne doivent jamais avoir l'impression que les rues et 

les places leur appartiennent. Chaque niveau doit 

jouer son rôle dans l'approche intégrale et intégrée 

de la sécurité. Ainsi, la police locale a récemment 

procédé à des arrestations et à des constats 

concernant des trafiquants néerlandais qui s'étaient 

rendus à Anvers avec du matériel suspect dans leur 

coffre. Elle a donc permis d'éviter le pire. Ce faisant, 

la police locale démontre qu'elle a des atouts et 

qu'on ne peut pas se passer d'elle. 

 

Anvers possède le plus grand corps de police du 

pays. La présence importante de la police locale 

permet d'effectuer des contrôles rapides et ciblés 

d'individus suspects, de mobiliser des équipes 

antidrogues et des équipes de proximité, de 

perturber le plus possible le trafic de drogues et 

d'acquérir une bonne position d'information. 

 

Depuis le début de la législature, nous entreprenons 

des démarches visant à renforcer les zones de 

police locales. Nous misons en priorité sur le 

recrutement de nouveaux aspirants, qui seront 

répartis sur le territoire d'Anvers, mais également 

de Bruxelles et des communes de la périphérie 

bruxelloise ainsi que d'autres villes, communes et 

zones présentant un déficit. Chaque année, au 

moins 1 200 inspecteurs sur les 1 600 à recruter 

sont mobilisés dans la police locale. En outre, nous 

procédons également à un recrutement au niveau 

local, afin que les zones puissent elles-mêmes 

organiser des procédures de test et de sélection et 

disposer le plus rapidement possible des nombres 

(Nederlands) De aanpak van de georganiseerde 

criminaliteit vereist ook een volgehouden 

inspanning van de lokale politiezones. Criminelen 

mogen nooit de indruk krijgen dat straten en pleinen 

van hen zijn. Ieder niveau moet zijn rol spelen in de 

integrale en geïntegreerde veiligheidsaanpak. Zo 

heeft de lokale politie onlangs aanhoudingen en 

vaststellingen gedaan aangaande Nederlandse 

criminelen die naar Antwerpen waren gekomen met 

verdacht materiaal in hun koffer. Zo heeft ze 

mogelijk ook erger kunnen vermijden. De lokale 

politie toont zodoende haar sterkte en noodzaak. 

 

 

Antwerpen heeft het grootste politiekorps van het 

land. De grote aanwezigheid van de lokale politie 

laat toe om snel en gericht verdachte individuen te 

controleren, drugsteams en 

wijkondersteuningsteams in te zetten, de handel 

van drugs zoveel mogelijk te verstoren en een 

goede informatiepositie te verwerven.  

 

Wij ondernemen al sinds het begin van de 

regeerperiode acties om de lokale politiezones te 

versterken. We zetten prioritair in op de rekrutering 

van nieuwe aspiranten, die verdeeld zullen worden 

over Antwerpen, maar ook Brussel en de Brusselse 

randgemeenten en andere steden en gemeenten 

en zones met een deficit. Jaarlijks zullen minstens 

1.200 van de 1.600 te rekruteren inspecteurs naar 

de lokale politie doorschuiven. Daarnaast maken we 

ook lokale rekrutering mogelijk, zodat de zones zelf 

test- en selectieprocedures kunnen organiseren en 

zo snel mogelijk over de gewenste aantallen nieuwe 

medewerkers kunnen beschikken. 
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souhaités de nouveaux collaborateurs. 

 

Demain, le gouvernement s'entretiendra avec les 

bourgmestres de plusieurs grandes villes au sujet 

de la violence liée à la drogue. Les procureurs et de 

hauts fonctionnaires de la police et de la douane 

participeront également à cette réunion. 

 

 

Nous devons encore renforcer la coordination entre 

tous les domaines de compétences concernés, à 

savoir non seulement la police et la justice, mais 

également la politique de prévention – qui relève 

des compétences des entités fédérées – et la santé 

publique. Nous ne devons en effet pas sous-estimer 

les conséquences d'une consommation excessive 

de drogues sur la santé et le bien-être des citoyens 

ni le coût pour la sécurité sociale. Nous ne pourrons 

resserrer le filet autour du crime organisé que si 

nous faisons converger les stratégies dans tous ces 

domaines. 

 

Les pouvoirs locaux demandent depuis des années 

à pouvoir disposer d'instruments légaux en matière 

de mesures administratives communales. 

L'approbation par le Conseil des ministres du projet 

de loi relatif à l'approche administrative prouve que 

cette lutte constitue une priorité. 

 

Morgen zal de regering een onderhoud hebben met 

de burgemeesters van verschillende grootsteden 

over de strijd tegen drugsgerelateerd geweld. Ook 

de procureurs, hoge politieambtenaren en 

topambtenaren van de douane zullen daarbij 

aanwezig zijn. 

 

We moeten de coördinatie zeker nog versterken, 

over alle bevoegdheidsdomeinen heen. Dan gaat 

het niet alleen over politie en justitie, maar ook over 

preventie – een deelstaatbevoegdheid – en 

volksgezondheid. We mogen de gevolgen van 

overmatig druggebruik voor de gezondheid en het 

welzijn van mensen immers niet onderschatten, 

evenmin als de kosten voor de sociale zekerheid. 

Alleen als we al die punten samenbrengen, kunnen 

we het net rond de georganiseerde criminaliteit 

sluiten.  

 

 

Lokale besturen vragen al jaren om de wettelijke 

instrumenten inzake gemeentelijke administratieve 

handhaving te versterken. Het wetsontwerp inzake 

bestuurlijke handhaving is nu door de ministerraad 

goedgekeurd, wat bewijst dat van die strijd een 

prioriteit wordt gemaakt.  

 

Les administrations locales perçoivent comment la 

criminalité s'insinue dans le tissu social, comment 

des entreprises malhonnêtes créent de petits 

commerces pour blanchir l'argent de la drogue et 

comment des jeunes sont attirés par le milieu du 

crime, avec pour résultat une incidence générale 

sur le sentiment de sécurité des citoyens et des 

conséquences négatives pour la compétitivité des 

commerçants honnêtes. 

 

Nous préconisons dès lors une approche 

multidisciplinaire. Le droit pénal fonctionne de 

manière répressive; avec l'approche administrative, 

nous souhaitons prévenir autant que possible les 

crimes et les activités illicites. Cela peut se faire en 

habilitant les pouvoirs locaux à effectuer une 

évaluation de l'intégrité pour certaines activités 

exercées sur leur territoire. Cette évaluation se fera 

dans le respect de la vie privée et de la 

proportionnalité, en collaboration avec une Direction 

Evaluation de l'intégrité pour les pouvoirs publics 

(DEIPP) nouvellement créée, qui pourra recueillir 

des informations pénales et autres auprès des 

services compétents. Elle pourra ensuite 

transmettre ces informations aux pouvoirs locaux, 

qui pourront décider, sur la base de ces 

informations, d'autoriser ou non certaines activités. 

 

En outre, nous prévoyons dans l'avant-projet de loi 

Lokale besturen zien hoe de misdaad zich in het 

maatschappelijke weefsel nestelt, hoe malafide 

ondernemingen handeltjes oprichten om drugsgeld 

wit te wassen en hoe jongeren naar het 

misdaadmilieu worden gelokt, met een algemene 

impact op het veiligheidsgevoel van burgers en 

negatieve gevolgen voor het concurrentievermogen 

van bonafide handelaars. 

 

 

Daarom pleiten wij voor een multidisciplinaire 

aanpak. Het strafrecht werkt repressief, met de 

bestuurlijke handhaving willen we misdrijven en 

malafide activiteiten zoveel mogelijk voorkomen. 

Dat kan door lokale besturen de wettelijke 

mogelijkheid te geven om voor bepaalde activiteiten 

op hun grondgebied een integriteitsbeoordeling uit 

te voeren. Dat zal gebeuren met respect voor de 

privacy en de proportionaliteit, in samenwerking met 

een nieuw op te richten Directie 

Integriteitsbeoordeling voor Openbare Besturen 

(DIOB), die strafrechtelijke en andere informatie 

kan inzamelen bij de bevoegde diensten. 

Vervolgens kan zij die informatie doorgeven aan de 

lokale besturen, die op basis daarvan kunnen 

beslissen om bepaalde activiteiten al dan niet toe te 

laten. 

 

Daarnaast voorzien we in het voorontwerp van wet 
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des outils pour mieux faire respecter la fermeture 

des commerces malhonnêtes par des scellés et des 

astreintes. Il sera également procédé à la création, 

dans chaque arrondissement judiciaire, d'un centre 

d'information et d'expertise d'arrondissement, où les 

problèmes pourront être détectés et des actions 

communes préparées. 

 

in instrumenten om de sluiting van malafide 

handelszaken met verzegelingen en dwangsommen 

beter af te dwingen. Ook zal in elk gerechtelijk 

arrondissement een arrondissementeel informatie- 

en expertisecentrum (ARIEC) worden opgericht, 

waar problemen kunnen worden gedetecteerd en 

gezamenlijke optredens kunnen worden voorbereid.  

 

L'avant-projet sera soumis à l'avis du Conseil d'État 

et de l'Autorité de protection des données. Il sera 

ensuite déposé au Parlement. Je suis en tout cas 

favorable à un traitement parlementaire prioritaire.  

 

Het voorontwerp zal voor advies worden voorgelegd 

aan de Raad van State en de 

Gegevensbeschermingsautoriteit. Daarna zal het in 

het Parlement worden ingediend. Ik ben alvast 

vragende partij om het hier prioritair te behandelen. 

 

(En français) Il faut évidemment aussi une 

collaboration internationale pour lutter contre 

l'importation et l'exportation de drogue. Les pays 

voisins sont confrontés aux mêmes problèmes que 

nous.  

 

Une approche solide doit comporter une 

composante transfrontalière. La Belgique forme un 

centre névralgique en Europe. Hélas, ce réseau 

profite aussi aux criminels. Le port d'Anvers offre un 

accès à un marché international lié à la criminalité. 

Nous avons donc besoin d'une bonne coopération 

et d'un échange d'informations avec nos voisins. 

 

 

Au printemps, avec le premier ministre, le ministre 

de la Justice et les bourgmestres d'Anvers et de 

Rotterdam, nous avons convenu d’approfondir le 

Stroomplan, de faire de l’approche administrative 

une priorité et de continuer à travailler sur 

l'approche internationale du phénomène. Bien que 

notre pays joue déjà un rôle de premier plan au sein 

d'Europol, la coopération des services de police et 

de justice au niveau européen doit être développée.  

 

 

À la fin de l'année dernière, j'ai signé une 

déclaration commune avec les ministres de 

l'Intérieur et de la Justice de la Belgique, des Pays-

Bas, de la France et de l'Espagne, afin d’intensifier 

la coopération dans la lutte contre la criminalité 

organisée. L’accent y est mis, notamment, sur la 

coopération avec les pays d’origine dans la lutte 

contre le trafic de drogues ou sur la détection et la 

perturbation des flux financiers liés à la criminalité. 

L'Allemagne et l'Italie ont rejoint cette initiative. Avec 

ces six pays, nous lancerons un plan d'action à 

Amsterdam début octobre. 

 

(Frans) Uiteraard is er ook nood aan internationale 

samenwerking om de in- en uitvoer van drugs te 

bestrijden. Onze buurlanden worden met dezelfde 

problemen geconfronteerd als wij. 

 

 

Een robuuste aanpak moet een 

grensoverschrijdende component bevatten. België 

vormt een knooppunt in Europa. Helaas wordt dat 

netwerk ook door de misdadigers gebruikt. De 

haven van Antwerpen is een toegangspoort tot een 

internationale markt waar de criminaliteit welig tiert. 

Een goede samenwerking en informatie-uitwisseling 

met onze buurlanden zijn dus nodig. 

 

In de lente hebben we met de eerste minister, de 

minister van Justitie en de burgemeesters van 

Antwerpen en Rotterdam afgesproken om het 

Stroomplan uit te diepen, van de bestuurlijke 

handhaving een speerpunt te maken en te blijven 

werken aan de internationale aanpak van dat 

fenomeen. Hoewel ons land al een voortrekkersrol 

speelt bij Europol, moet de samenwerking tussen 

de politie- en de gerechtsdiensten op het Europese 

niveau versterkt worden. 

 

Eind vorig jaar heb ik samen met de ministers van 

Binnenlandse Zaken en Justitie van België, 

Nederland, Frankrijk en Spanje een 

gemeenschappelijke verklaring ondertekend 

teneinde de samenwerking in de strijd tegen de 

georganiseerde criminaliteit te intensiveren. De 

nadruk wordt met name gelegd op de 

samenwerking met de herkomstlanden in de strijd 

tegen de drugssmokkel en op de opsporing en de 

verstoring van de aan de criminaliteit gelieerde 

geldstromen. Duitsland en Italië hebben zich bij dat 

initiatief aangesloten. Met die zes landen zullen we 

begin oktober in Amsterdam een actieplan 

lanceren.  

 

(En néerlandais) Hier, des concertations ont eu lieu 

à La Haye avec le ministre compétent et l'officier de 

liaison d'Europol pour un échange d'informations 

(Nederlands) Gisteren vond er in Den Haag overleg 

plaats met de bevoegde minister en de 

verbindingsofficier bij Europol over een nog snellere 
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encore plus rapide et plus efficace. Nos forces de 

police doivent renforcer la coopération bilatérale. 

C'est pourquoi nous avons planché sur le Traité de 

Police Benelux et ses accords d'application. Ce 

traité peut être ratifié dans un avenir proche. C'est 

un outil essentiel dans la lutte sur le terrain. 

 

 

 

Nous avons également discuté de la 

communication à l'égard des auteurs et des 

utilisateurs, et de l'approche coordonnée des Pays-

Bas à cet égard. Les utilisateurs doivent également 

prendre conscience qu'ils sont en partie à l'origine 

du problème. 

 

Une coopération approfondie avec les pays 

d'origine est également essentielle. Avec la 

Colombie, le Brésil est le pays le plus important 

dans le trafic international de cocaïne. Grâce à une 

coopération internationale intensive, de plus en plus 

de drogues à destination de l'Europe, et donc 

d'Anvers, sont déjà découvertes en Amérique du 

Sud. L'année dernière, plus de 100 tonnes ont déjà 

été interceptées dans ces pays. C'est pourquoi une 

coordination renforcée doit faire partie intégrante de 

l'approche. 

 

Nous disposons déjà d'un officier de liaison au 

Brésil depuis 2013. D'ici fin 2022, je vais également 

désigner un officier de liaison belge en Colombie, 

que nous voulons également faire accréditer pour 

l'Équateur. Nous négocions avec ce pays et avec le 

Costa Rica pour conclure un protocole d'accord 

relatif à la coopération policière. 

 

en betere informatie-uitwisseling. Onze 

politiediensten moeten de bilaterale samenwerking 

versterken. Daarom hebben we werk gemaakt van 

het Benelux-politieverdrag en de bijbehorende 

uitvoeringsovereenkomsten. Het verdrag kan 

binnen afzienbare tijd geratificeerd worden. Het is 

een essentieel instrument om de strijd op het terrein 

te kunnen voeren. 

 

We hebben ook gesproken over de communicatie 

ten aanzien van daders en gebruikers, en de 

Nederlandse gecoördineerde aanpak ter zake. Ook 

de gebruikers moeten beseffen dat zij mede de 

oorzaak zijn van het probleem. 

 

 

Ook een doorgedreven samenwerking met de 

bronlanden is essentieel. Brazilië is, samen met 

Colombia, het belangrijkste land in de internationale 

cocaïnehandel. Door de doorgedreven 

internationale samenwerking worden meer en meer 

drugs met bestemming Europa en dus ook 

Antwerpen, reeds in Zuid-Amerika ontdekt. Vorig 

jaar werd in die landen al meer dan 100 ton 

onderschept. Daarom moet de versterkte 

coördinatie een onderdeel van de aanpak zijn. 

 

 

Wij hebben al sinds 2013 een verbindingsofficier in 

Brazilië. Ik stel tegen eind 2022 ook in Colombia 

een Belgische verbindingsofficier aan, die wij ook 

willen laten accrediteren voor Ecuador. We 

onderhandelen met dat land en met Costa Rica om 

een memorandum van overeenstemming inzake 

politiesamenwerking af te sluiten.  

 

Nous devons veiller à mettre en place une 

collaboration entre les divers officiers de liaison. 

 

Les activités développées aux Émirats arabes unis 

constituent un problème. L'argent sale y est blanchi 

et des ressources criminelles y sont investies dans 

toutes sortes d'activités malhonnêtes et dans des 

biens mobiliers et immobiliers. Nous devons aussi 

continuer à rappeler à ces pays les responsabilités 

qui leur incombent. En février 2022, j'ai signé à 

Dubaï un protocole d'accord en matière de 

coopération policière visant à former les policiers, à 

permettre l'échange d'informations et ainsi, à priver 

les criminels des avantages financiers découlant 

des activités liées à la drogue. 

 

Je crois également fermement à l'utilité d'une 

collaboration avec le secteur privé, avec les 

entreprises du port et avec la communauté 

portuaire. Nous avons d'excellentes collaborations à 

Gand, mais également à Anvers lorsqu'il s'agit de 

prendre des mesures supplémentaires. De 

We moeten aansturen op samenwerking tussen de 

verschillende verbindingsofficieren. 

 

De activiteit in de Verenigde Arabische Emiraten, is 

een pijnpunt. Zwart geld wordt er gewit, en crimineel 

geld wordt er geïnvesteerd in allerlei malafide 

activiteiten en in roerende en onroerende goederen. 

We moeten ook die landen blijven wijzen op hun 

verantwoordelijkheid. In februari 2022 ondertekende 

ik in Dubai een memorandum van 

overeenstemming over politiesamenwerking, om 

politiemensen te kunnen opleiden, informatie te 

kunnen uitwisselen en zo ook de hand te kunnen 

leggen op de financiële voordelen van criminelen uit 

drugsactiviteiten.  

 

Ik geloof ook heel sterk in de samenwerking met de 

privésector, de havenbedrijven en de 

havengemeenschap. Er wordt zeer goed 

samengewerkt, onder meer met het havenbedrijf in 

Gent, maar ook in Antwerpen, over het nemen van 

bijkomende maatregelen. Heel veel havenbedrijven 
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nombreuses entreprises portuaires sont 

confrontées à des cas d'infiltration et à l'implication 

de collaborateurs dans des activités malhonnêtes 

sur les terminaux. Nous devons protéger les 

travailleurs car les faits de violence auxquels ils 

doivent faire face ne sont pas négligeables. Toutes 

les entreprises portuaires ont intérêt à collaborer. 

 

worden op de terminals geconfronteerd met 

infiltratie en de betrokkenheid van medewerkers bij 

malafide activiteiten. We moeten de werknemers 

beschermen, want het gebruikte geweld is 

aanzienlijk. Alle havenbedrijven hebben er belang 

bij om samen te werken. 

 

Je suis également favorable à la mise en place de 

points de contact anonymes pour les drogues, 

comme dans le port d'Anvers et au Limbourg. Nous 

devons continuer à miser sur la sensibilisation et la 

prévention. 

 

Qu'il n'y ait pas de solution miracle n'est pas une 

raison pour se résigner, bien au contraire. L'impact 

social est important et le sentiment d'insécurité 

énorme. Je considère ce combat comme ma 

responsabilité absolue. 

 

Ik ben ook voorstander van anonieme 

drugsmeldpunten zoals in de haven van Antwerpen 

en in Limburg. We moeten blijven inzetten op 

sensibilisering en preventie. 

 

 

Dat er geen mirakeloplossing bestaat, is geen 

reden om te berusten, integendeel. De 

maatschappelijke impact is groot en het 

onveiligheidsgevoel enorm. Ik zie dat als mijn 

absolute verantwoordelijkheid. 

 

(En français) Assurer la sécurité est une mission 

élémentaire de l’autorité, c'est-à-dire pas 

uniquement des ministres de l'Intérieur ou de la 

Justice. Personne ne peut régler seul ce problème. 

J'appelle tous les niveaux – police, justice, douane, 

communes et Régions – à unir leurs forces, tant au 

niveau préventif que répressif. 

 

(Frans) Het waarborgen van de veiligheid is een 

elementaire taak van de overheid, dus niet 

uitsluitend van de ministers van Binnenlandse 

Zaken en Justitie. Niemand kan dit probleem alleen 

oplossen. Ik doe een oproep aan alle niveaus – 

politie, justitie, douane, gemeenten en gewesten – 

om hun krachten te bundelen, zowel op het vlak van 

preventie als op het vlak van repressie. 

 

(En néerlandais) Je poursuivrai le combat et je suis 

bien sûr toujours disponible pour toute concertation. 

 

(Nederlands) Ik zal mijn strijd voortzetten en ben 

steeds beschikbaar voor verder overleg. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

11 h 55. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 11.55 uur. 

 

 


